
Rok 2023 bude opäť rokom väčších investícií POZVÁNKY

ŽIVOT V SLÁDKOVIČOVE
informačný spravodaj

XXXI. ročník č. 2/2023 vydáva mesto Sládkovičovo

28. 4. 2023 o 17.00 hod. 
pred Inovatechom
Stavanie mája
Účinkujú: deti sládkovičovských 
materských a základných škôl, citarový 
súbor Diócska a hudobná skupina 
Renova.
1. 5. 2023 o 10.00 hod. 
na letisku v Sládkovičove
Otvorenie neba
5. 5. 2023 o 18.00 hod. v Inovatechu
Pinocchio a jeho divadelný sen - 
rodinný muzikál
Vstupné: 12,- €. Predaj vstupeniekna 
recepcii Inovatechu a cez Maxiticket.
8. 5. 2023 o 9.00 hod. na futbalovom 
ihrisku FK Slavoj Sládkovičovo 
Futbalový turnaj o pohár 
primátora mesta
9. 5. 2023 o 10.00 hod. 
pri starom kultúrnom dome
Kladenie vencov
21. 5. 2023 o 19.00 hod. v Inovatechu
Egy csók és más semmi - hudobná 
komédia
Vstupné: 16,- €, predaj vstupeniek na 
recepcii Inovatechu.
2. 6. 2023 od 16.00 hod. do 20.00 hod.
pri futbalovom ihrisku FK Slavoj 
Sládkovičovo
Atrakcie pre deti
Nafukovacia nerf aréna, skákacie hrady, 
basketbal, bufet s občerstvením.

10. 6. 2023 od 13.00 hod. do 17.00 hod. 
 v areáli ZŠ K. Kuffnera
Záchranné zložky deťom  
Ukážky záchranných zložiek, súťaže 
pre deti, skákacie hrady, lukostreľba, 
maľovanie na tvár, bublinková 
discoparty, občerstvenie...

Posledné roky ukázali, že aj keď v tejto 
ére už máme  relatívne slušnú životnú úroveň 
a môžeme využívať výdobytky najvyspelejšej 
techniky okolo nás, krehký mier a naša exis-
tencia môže byť zrazu ohrozená v tejto dobe už 
nepredpokladanými faktormi,  ako bola pandé-
mia alebo v susednej krajine už vyše rok zúriaca 
vojna, ktorá poznačí životy civilného obyvateľ-
stva. Nepríjemné následky týchto udalostí po-
ciťujeme všetci, tak členovia našich rodín, ako 
aj samospráva mesta.Tak, ako si aj do života 
našich rodín prajeme iba všetko dobré, pokojný 
rozvoj a šťastný život, tak isto aj vedenie mes-
ta chce zabezpečiť pre svojich obyvateľov také 
prostredie, v ktorom môžu byť ich oprávnené 
požiadavky naplnené tak, aby vždy mali dobrý 
pocit z vedomia, že sú obyvateľmi mesta Slád-
kovičovo. Žiaľ, ako priamy dôsledok pandémie, 
ale hlavne vojny, mnohé doteraz dlhodobo fun-
gujúce obchodné vzťahy boli pretrhané a ceny 
v stavebníctve, na trhu nehnuteľností, ale aj na 
trhu potravín sa prudko navýšili, a čo sa týka 
veľkého nárastu cien energií, tak tento neprí-
jemný fakt je pre mnohé subjekty likvidačný. 

Tak ako hospodári každá rodina, aj mesto sa 
musí prispôsobiť týmto sťaženým podmienkam 
a jednou z možností zlepšenia hospodárenia 
mesta je využívanie finančných možností z vý-
ziev Európskej únie a našich ministerstiev. Kaž-
dý úspešný projekt môže pomôcť rozvoju mes-
ta, keď zabezpečí k realizácii niektorej stavby 
alebo spoločenskej akcie finančné prostriedky, 
aby sa nemuseli použiť iba peniaze z daní daňo-
vých poplatníkov. Doba je zložitá, a tak sa ob-
čas stáva aj to, že mestské zastupiteľstvo musí 
prehodnotiť realizáciu už schváleného, úspešne 
podporeného projektu, lebo zmenené ceny na 
stavebnom trhu vo veľkej miere neočakávane 
predražili pôvodný zámer. Tak sa to stalo pri 
zámere nafukovacej športovej haly a pri pláno-
vanej stavbe prestupného bývania. 

Napriek týmto sťaženým podmienkam mô-
žeme predpokladať, že rok 2023 bude úspešný 
z hľadiska plánovaných rozvojových zámerov 
mesta Sládkovičovo. V dôsledku pandémie sa 
neúmerne predĺžilo vyhodnotenie projektov na 
ministerstvách, čo v prípade mnohých projek-
tov skrátilo čas na realizáciu, lebo všetky pro-

jekty sa musia dokončiť do konca roku 2023. 
V súčasnosti sa dokončuje výstavba vnútro- 
bloku na sídlisku Jána Dalloša, kde sa vybudo-
vali nové chodníky, osadili sa prvky mestského 
mobiliáru pre voľnočasové aktivity a myslelo 
sa aj na nové zelené plochy, aby pre oddycho-
vé aktivity obyvateľov bolo pripravené krásne 
nové prostredie. Celková výška tejto investície 
je vyše 397 000 eur.

Začali sa práce aj na výstavbe novej, mo-
dernej materskej školy, kde pri spojenej škole 
vyrastie nová budova za 998 000 eur, v ktorej 
bude prebiehať výchova 60-tich škôlkarov.

Pred štartom je aj stavba Centra integro-
vanej zdravotnej starostlivosti v meste Sládko-
vičovo. Na túto stavbu mesto získalo dotáciu 
787 000 eur, a už keď sa budú robiť tieto práce, 
treba myslieť aj na poškodenú strechu existujú-
cej časti budovy, ktorú tiež treba opraviť z pro-
striedkov mesta.

Doteraz sa viackrát stalo, že pre rozvoj 
mestského parku síce boli navrhnuté financie 
z rozpočtu mesta, ale tie sa v priebehu roka 
vždy použili na dôležitejšie priority. Ak všet-
ko prebehne podľa plánov, do konca roka by 
mal byť aj mestský park krásne pretvorený, 
s novými chodníkmi, s ošetrenými stromami, 
novým závlahovým systémom,  novým verej-
ným osvetlením, vynoveným jazierkom, novým 
mestským mobiliárom a pódiom, ktoré môže 
poskytnúť priestor na kultúrno – spoločenské  
podujatia v parku. Skrášlenie parku vyrieši-
me pomocou dvoch projektov, z ktorých jedna 
časť vo výške 201 000 eur je dotácia z výzvy 
vodozádržných opatrení, druhú časť vo výške 
456 000 eur mesto získalo z medzinárodného 
projektu mesta Sládkovičovo s mestom Břec-
lav. V oboch mestách vybudovala rodina Kuf-
fnerovcov  známy a dlhé desaťročia úspešný 
cukrovar, a tento projekt je zameraný na záchra-
nu historického dedičstva rodiny Kuffnerovcov 
v oboch mestách.

Avšak obyvateľstvo okrem týchto investícií 
mesta v budúcnosti bude môcť využiť aj výhody 
plynúce z iných investícií, ako je napr. výstavba 
nového obchodného centra, ktoré by malo byť 
odovzdané do prevádzky tiež v jesenných me-
siacoch tohto roka. Práce prebiehajú už aj na re-
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4. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove zo dňa 15.2.2023

Zavedenie zberu kuchynského odpadu aj pre rodinné domy od 01.06.2023 

Rok 2023 bude opäť rokom väčších investícií

Mestské zastupiteľstvo schválilo:
• Program rokovania.
• Dodatok č. 7/2023 k VZN č. 90/2015 o 

určení miesta a času zápisu dieťaťa na 
plnenie povinnej školskej dochádzky v 
základných školách.

• Dodatok č. 2/2023 k VZN č. 39/2004 o 
určení školského obvodu Spojenej ško-
ly, Školská 1087 a Základnej školy s 
materskou školou Sándora Petőfiho.

• Dodatok č. 11/2023 k VZN č. 81/2013 
o určení výšky finančných prostriedkov 
na mzdy a prevádzku na žiaka základnej 
umeleckej školy, dieťa materskej školy 
a školského zariadenia.

• 1. úpravu rozpočtu mesta v roku 2023 
navýšením príjmovej a výdavkovej časti 
o 3 498 054 €.

• Dodatky k nájomným zmluvám na pre-
dĺženie nájmu priestorov v budove TI 
Inovatech.

• Pridelenie dvojizbového nájomného 
bytu po Tiborovi K. Attilovi Jozsefovi T. 

• Zmenu textu v uznesení č. 400/MZ-
2022 zo dňa 21.9.2022.

• Žiadosti o zmenu územného plánu: 
Ing. Anton Szabó - rozšírenie priemy-
selnej zóny č. XVI o plochu 1,82 ha. 
Vincent Oros a Renáta Orosová - pre-
kvalifikovanie parciel č. 357/21, 344 a 

345 na parcely na “Bývanie - plochy ro-
dinných domov”.

• Zmenu územného plánu - aktualizáciu 
zoznamu národných kultúrnych pamia-
tok v meste Sládkovičovo.

• Zaradenie pozemku parc. registra E č. 
1964/100 do kategórie miestnych ko-
munikácií.

• Obstaranie Dodatku č. 5/2023 k Územ-
nému plánu mesta s tým, že náklady na 
jeho spracovanie budú financovať žia-
datelia o zmenu ÚP.

• Úplné znenie zakladateľskej listiny Ter-
málneho kúpaliska Vincov les s.r.o.

• Vstupnú správu pre aktualizáciu strate-
gického dokumentu “Program hospo-
dárskeho a sociálneho rozvoja Mesta 
Sládkovičovo 2023-2030”.

Mestské zastupiteľstvo neschválilo:
• Dodatok č. 5/2023 k VZN č. 103/2019 

o určení výšky príspevku na čiastočnú 
úhradu nákladov v školách a školských 
zariadeniach.

• Odkúpenie pozemkov ponúknutých Du-
šanom Harušťákom.

• Žiadosti o zmenu územného plánu: 
Róbert Kuki - zmena hĺbky zástavby na 
Cintorínskej ulici č.p. 2663/2 z 30m na 
min. 40 m. 

J&J Property Invest - rozšírenie územ-
ného plánu v časti “Novodvorský hon” 
za účelom vytvorenia zóny s čerpacou 
stanicou, umývačkou automobilov a 
predaja rýchleho občerstvenia.
Eduard Buchlík - zmena územného plá-
nu za účelom výstavby nájomných by-
tov.
Dušan Harušťák - zmena hĺbky zástav-
by na Pionierskej ul. na parcelách č. 
2146/1,2,3 a  2147/1 na 80 m od chod-
níka ulice.

Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedo-
mie:
• Kontrolu plnenia uznesení MZ. 
• Súhrnnú správu o kontrole plnenia 

uznesení MZ.
• Ročnú správu o kontrolnej činnosti 

hlavného kontrolóra za rok 2022.
• Správu o výsledku kontroly stavu vývo-

ja dlhu mesta k 31.12.2022.
• Správu z kontroly vybavovania sťaž-

ností a petícií.
• Správu z kontroly plnenia povinností 

náhradnej výsadby.

Celé znenie zápisnice je uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk

Zber kuchynského bioodpadu sme 
v priebehu roka 2021 úspešne spustili vo 
všetkých bytových domoch. Do triedenia 
kuchynského odpadu sa zapojilo viac ako 
800 domácností, čím prispeli k zníženiu 
množstva komunálneho odpadu. Aby sme 
ako mesto v tejto oblasti stále napredovali, 
od 01.06.2023 zber kuchynského odpadu 
v Sládkovičove rozširujeme aj pre rodinné 
domy.

Všetky domácnosti - rodinné domy 
obdržia ešte pred spustením zberu štartov-
ný balík.

Štartovný balík:
• 10 l odvetrávací košík, 
• 3 l plastové vedierko na olej, 
• 50 kusov kompostovateľných vreciek, 
• informačný leták. 

Štartovné balíky budú doručené za-
mestnancami Technických služieb mesta 
Sládkovičovo. 

Deň odvozu kuchynského odpadu náj-
dete už vo zvozovom kalendári na druhý 
polrok 2023.

Do košíka na zber kuchynského biood-
padu PATRIA : 
• všetky tuhé, pevné zvyšky z prípravy 

jedál rastlinného aj živočíšneho pôvodu
• nespotrebované zvyšky jedál a potravín, 

vrátane pokazených, resp. po záruke - 
bez obalov

• vrecká z čajov a usadeniny z kávy
• potraviny po záruke, vrátane mäsa a ma-

lých kostí (napr. z hydiny alebo rýb)
• chlieb, pečivo, cestoviny, ryža, struko-

viny, obilniny a pod.
• zaváraniny bez sklenených, plechových, 

alizácii obytného parku Marína, kde sa vytvoria 
nové bytové jednotky pre mladých ľudí. 

Vedenie mesta sa snaží reagovať na všetky 
projektové výzvy, ktoré môžu Sládkovičovu 
pomôcť. Na území mesta je dlhodobo ubytova-
ných vyše 100 Ukrajincov, mesto aj na základe 
tohto počtu získalo finančnú pomoc od štátu vo 
výške 328 000 eur. Aj tieto peniaze, s ktorými 
mesto pôvodne nerátalo, môžu pomôcť pri rea-
lizácii niektorých zámerov.

Rok 2023 je charakteristický tým, že sa 
končí jedno programovacie obdobie EÚ, práve 
z toho dôvodu je čas zostávajúci na realizáciu 

a dokončenie uvedených projektov relatív-
ne krátky. Od budúceho roka ale začína nové 
programovacie obdobie s novými výzvami, 
a vedenie mesta už teraz myslí na ciele, ktoré 
by sa mohli v nasledujúcich rokoch realizovať. 
Už v súčasnosti sú v príprave projekty na vyu-
žitie obnoviteľných zdrojov energie, a to napr. 
vybavenie budov základnej školy a vysokej 
školy fotovoltickými panelmi v počte 2 x 189 
kusov, pripravuje sa projekt komplexnej rekon-
štrukcie a prestavby starého domu kultúry a bu-
dovy FK SLAVOJ  v rámci výziev Plánu obno-
vy, a keďže aj odpadové hospodárstvo zdraželo 

za posledné roky, bol už podaný aj projekt na 
zvýšenie miery zhodnocovania odpadov v mes-
te Sládkovičovo. V prípade úspešnosti tohto 
projektu môže mesto získať podporu 387 000 
eur na výstavbu novej haly na triedenie odpa-
du, a na nákup veľkokapacitného lisu a nového 
traktora s vybavením. 

Čas nás súri, ale rozbehnutých plánov je 
veľa a aj to nás zaväzuje k tomu, aby sme všet-
ko urobili pre úspešný rozvoj mesta, aby rok 
2023 mohol byť opäť rokom väčších investícií.

Štefan Lancz, prednosta MÚ
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Zavedenie zberu kuchynského odpadu aj pre rodinné domy od 01.06.2023 

Odovzdaj použitý, dostaneš nový!

Jednou kvapkou vyzbie-
raného oleja ochránime svoju 
vodu a planétu, na ktorej žijeme.

 Vedeli ste, že už jedna 
kvapka oleja dokáže znečistiť 
niekoľko 1000 litrov vody? 
Áno, je to tak! Preto je len 
v našich rukách, kde skončí 
náš použitý kuchynský olej. 
Na zbernom dvore Technic-

kých služieb Sládkovičova sme 
mali možnosť odovzdať pou-
žitý kuchynský olej a tuky, ale 
komu doteraz nestačil dobrý 
pocit z odovzdaného odpadu, 
pridávame odmenu vo forme 
čistého kuchynského oleja ale-
bo octu za použitý. Rozšíre-
nou možnosťou ako odovzdať 
použitý kuchynský olej a tuky, 

bude prostredníctvom mobil-
ného zberu dvakrát ročne vo 
vopred určenom čase, a to na 
troch miestach v našom mes-
te. Týmto spôsobom myslíme 
aj na občanov, ktorí nenavšte-
vujú zberný dvor pravidelne. 

 Spomínanú službu posky-
tuje už niekoľko miest a obcí 
na Slovensku a zaznamenali 

veľké úspechy vo zvýšení poč-
tu nazbieraných litrov tohto 
druhu odpadu. Verím, že ani 
naše mesto nebude výnimkou 
a ekologické myslenie našich 
občanov v kombinácii s moti-
váciou vo forme odmeny prine-
sú svoje ovocie.

Imrich Lengyelfalusy 
poslanec MZ

resp. iných obalov - bez tekutej časti
• ovocie a zelenina, vrátane šupiek - aj 

pokazené
• vajcia a škrupiny z vajec
• použité papierové vreckovky
• certifikované kompostovateľné vrec-

ká (označené logom OK compost, OK 
home compost) a papierové vrecká

Do košíka na zber kuchynského biood-
padu NEPATRIA: 
• jedlé oleje a tuky
• obaly z potravín
• obaly po konzumácii jedál
• vrecká bez certifikátu na kompostovanie
• kávové kapsule, cigaretové ohorky
• odpad zo záhrad a iný komunálny odpad
• tekuté zložky kuchynského odpadu 

(napr. polievky, omáčky, mlieko)
• veľké kosti (napr. rebrá, špikové kosti)
• nepotravinové výrobky ako plienky, ob-

sah vysávača a pod.
• 

Kompostovateľné vrecká nesmú byť 
skladované vo vlhkom a teplom prostre-
dí, na priamom slnku, ani pri extrémnych 
podmienkach. Môže dôjsť k ich znehod-
noteniu alebo rozkladu.

Kam s jedlými olejmi a tukmi? 

Ponúkame 3 možnosti:
1. Kuchynský olej sa bude dať odovzdať 

(tak ako doteraz) na Zbernom dvore 
Sládkovičovo. Zavádza sa však princíp 
výmenného systému. Za 1 l použitého 

oleja dostanete 1 l octu, za 3 l použitého 
oleja  1 l nového oleja. 

2. Mobilný zber použitých jedlých olejov - 
29.06.2023 a 08.01.2024 (na mestskom 
trhovisku 1700 - 1715, pred COOP Jed-
nota J. Dalloša 1720 - 1735, pred COOP 
Jednota Richterova 1740 - 1755 ). 

3. Odvoz kuchynského oleja spolu s ku-
chynským odpadom. Na zber jedlých 
olejov a tukov bude slúžiť oranžové 
plastové 3 l vedierko. V deň odvozu, po 
vyložení vedierka, sa naplnené vedierko 
vymení za čisté, prázdne vedierko.  

Viliam Brunner
 riaditeľ TS Sládkovičovo
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Mieru recyklácie odpadu chceme aj naďalej zvyšovaťZberný dvor

Pondelok   7.00 - 18.00

Utorok       7.00 - 15.00

Streda        7.00 - 15.00

Štvrtok        7.00 - 18.00

Piatok        7.00 - 15.00

Sobota        7.00 - 12.00

  Druh odpadu   Vyseparované 
     množstvo v t
--------------------------------------------
  Papier + lepenka       145,49
-------------------------------------------- 
  Sklo        117,30
-------------------------------------------- 
  Plasty          34,70
-------------------------------------------- 
  Šatstvo                         25,11
-------------------------------------------- 
  Kovy            0,56
-------------------------------------------- 
  Elektroodpad         23,48
-------------------------------------------- 
  Jedlé oleje a tuky            0,90
-------------------------------------------- 
  BRKO*          39,46
-------------------------------------------- 
  BRO**       1215,16
-------------------------------------------- 
  Drevo (nábytok)       178,56

Otváracie hodiny Zber-
ného dvora v Sládkovičove 
platné od 3.4.2023:

V roku 2021 miera recyk-
lácie predstavovala v našom 
meste hodnotu 65,41%. Tak 
ako predošlý rok, aj v roku 
2022 sa nám podarilo mieru re-
cyklácie opäť o trochu zvýšiť, 
a tak dosiahla hodnotu 66,24 
%. Radi by sme opätovne po-
ďakovali občanom, domác-
nostiam, spoločnostiam, ktorí 
vzorne triedia odpad. Pomá-
hajú tým nielen našim zamest-
nancom, ale prispievajú k „lep-
šiemu životu“ v našom meste.

Technické služby v roku 
2022 vyzbierali 1 049,48 t 
TKO. V porovnaní s predo-

šlým rokom je táto hodnota 
o necelých 100 t nižšia ako 
v roku 2021 (1 148,33 t TKO).      

K vyššej miere recyklácie 
vieme dopomôcť aj zberom 
kuchynského odpadu v rodin-
ných domoch, vyzývame vás 
teda k poctivému triedeniu, 
aby sme opäť spoločným úsi-
lím mohli túto mieru naďalej 
zvyšovať.  

Na záver uvádzame pre-
hľadnú tabuľku k množstvu 
vyseparovaného odpadu za rok 
2022.

Viliam Brunner
riaditeľ TS Sládkovičovo * Biologicky rozložiteľný kuchynský odpad

** Biologicky rozložiteľný odpad

OV SZZ, ktorá sa pochvalne 
vyjadrila o našej činnosti, po-
priala nám veľa úspechov pri 
plnení plánu činnosti so žela-
ním ďalšej, dobrej spolupráce 
so ZO SZZ Pusté Úľany. Po 
schválení návrhu uznesenia 
prišla na rad voľná debata pri 
malom občerstvení a záver. 
Ďakujem všetkým, ktorí sa 

pričinili o organizačné zabez-
pečenie VČS, ako aj všetkým 
členom za účasť a prajem nám 
pevné zdravie, v záhradkách 
málo škodcov a bohatú úrodu. 
   

Ján Németh
predseda MO SZZ 

Sládkovičovo

Vytýčili sme si nové ciele!

Jednota dôchodcov v Sládkovičove bilancovala

24. februára 2023 sa v za-
sadačke starého MsKS stretli 
členovia MO SZZ Sládkovi-
čovo na VČS, aby zhodnoti-
li svoju činnosť za uplynulý 
rok 2022. Po privítaní členov, 
predsedníčky OV SZZ p. Ing.  
Ivánkovej a schválení progra-
mu rokovania sme si minútou 
ticha uctili pamiatku našich, 
v roku 2022 zosnulých členov: 
p. Ladislava Tótha a p. Pavla 
Hudáka.

Rokovanie pokračovalo 
skladaním účtov prostredníc-
tvom jednotlivých správ. V 
správe o stave členskej základ-
ne sme skonštatovali, že aktu-
álny stav členskej základne je 
66 členov. V správe o činnosti, 
ktorú predložil predseda MO 
SZZ p. Ján Németh bolo skon-

štatované splnenie všetkých 
naplánovaných akcií. K sprá-
ve o hospodárení za rok 2022, 
ktorú predložila pokladníčka 
p. Hamarová a odprezentovala 
p. Košťányiová, neboli žiadne 
dotazy ani námietky vzhľadom 
k tomu, že všetky príjmy ako 
aj výdaje boli v súlade s plá-
nom práce a návrhu rozpoč-
tu na rok 2022, čo kontrolou 
a svojím podpisom potvrdil 
aj revízor účtov p. Vladimír 
Kutner. Po predložení návr-
hu plánu práce ako aj návrhu 
rozpočtu na rok 2023 ich čle-
novia schválili s tým, že plán 
práce je živý materiál a bude 
možné ho dopĺňať a upravovať 
podľa potreby. V rámci disku-
sie okrem iných vystúpila p. 
Ing. Ivánková, predsedníčka 

Základná organizácia Jed-
noty dôchodcov v Sládkovičo-
ve na výročnej schôdzi dňa 7. 
februára 2023 hodnotila svoju 
činnosť za rok 2022. Po dvoj-
ročnej obmedzenej činnosti v 
čase Covidu 19 v spolupráci 
s Klubom seniorov začali se-
niori aktivity v roku 2023 náv-
števou Termálneho kúpaliska 
v Poľnom Kesove. V roku 
2022  ZO svoju činnosť zame-
rala na kultúrne, spoločenské 
a športové podujatia. Seniori 
v hodnotenom období relaxo-
vali na Termálnom kúpalisku v 

Horných Salibách. Zber med-
vedieho cesnaku si spríjemnili 
prechádzkou na brehoch Vod-
ného diela  Kaskády. Na jeseň 
sa zásobili šípkami na zimný 
čaj. Krásu piesní si užili na 
okresnej prehliadke spevác-
kych súborov vo Váhovciach. 
Členovia ZO sa zúčastnili re-
kreácie dôchodcov so štátnou 
dotáciou v Starej  Ľubovni, 
s fakultatívnymi  výletmi do 
Poľska a okolia. Plavbou na 
pltiach si užívali krásy prírody 
Pienin. Kúpeľného pobytu so 
štátnou dotáciou sa zúčastni-

li v Trenčianskch Tepliciach. 
Cyklistika a pešie túry boli ob-
ľúbenými činnosťami v rámci 
zdravého životného štýlu. Jar-
močné špeciality ochutnali se-
niori na Trnavskom jarmoku. 
Predvianočný čas si spríjemni-
li návštevou vianočných trhov 
v Budapešti. Terézia Felsöová, 
členka predsedníctva Okresnej 
organizácie JDS  v Galante vo 
svojom príhovore informo-
vala o postavení seniorov na 
Slovensku a o možnostiach 
sociálnej starostlivosti, resp. 
odkázanosti seniorov vyplýva-

júcich zo zákona  o sociálnych 
službách. Víziou v budúcom 
období je naďalej rozvíjať ak-
tivity seniorov, najmä kultúr-
ne, športové a rekreačné. Zá-
verom členská schôdza schvá-
lila Plán  práce a rozpočtu na 
rok 2023. Jar života to sú deti, 
leto ich rodičia. A my, seniori 
po odpracovaní polstoročia a 
mnohí z nás i viac rokov s opti-
mizmom a úsmevom kráčame 
jeseňou života.
     
  Terézia Pethőová, 

predsedníčka ZO JDS 
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Zo života ZŠ s MŠ K. Kuffnera

Ani sme sa nenazdali a školský rok 
2022/2023 je v svojej druhej polovici. 
A začal naozaj veselo. Žiaci prvého stup-
ňa sa zabávali na tradičnom karnevale. 
Pri tejto príležitosti sa prezliekli do rôz-
nych masiek a tak sa telocvičňa zaplnila 
rôznymi rozprávkovými postavami, ale aj 
superhrdinami a zvieratkami. Nechýbala 
ani dobrá nálada, radosť, smiech a tanec. 
Žiaci druhého stupňa sa vyobliekali do 
krásnych šiat a vybrali sa na valentínsky 
ples, ktorý sa nám po troch rokoch obme-
dzení podarilo opäť usporiadať. Celý ve-
čer sa niesol v duchu tanca, spevu a dobrej 
nálady. Nechýbalo bohaté občerstvenie, 
fotokútik, tombola a rôzne súťaže. Ďa-
kujeme všetkým pedagógom a žiakom, 
ktorí sa podieľali na usporiadaní a organi-
zovaní tejto akcie, M. Kopasovi a pánovi 
J. Krommerovi za hudbu, L. Vyhnalíkovi 
za fotenie, Združeniu rodičov za finančnú 
pomoc a všetkým, ktorí darovali vecné 
ceny do tomboly, čím potešili všetkých 
zúčastnených. Veríme, že budúci rok sa 
opäť stretneme a zabavíme na tejto vyda-
renej akcii.

Žiaci 5. a 6. ročníka navštívili Sloven-
ské národné divadlo v Bratislave a vy-
chutnali si skvelé predstavenie Nebojsa. 
Majster detskej literatúry Ľubomír Feldek 
vytvoril skvelý dramatický kolotoč, v kto-
rom sa spojili motívy viacerých známych 
príbehov do vtipnej a dynamickej rozpráv-
ky.Stretli sme sa s Cisárom a jeho novými 
šatami, princeznou na hrášku, zákernou a 
prefíkanou Strigou macochou, Maruškou, 
dvanástimi mesiačkmi, škaredým káčat-
kom, no a samozrejme s Nebojsom. Žiaci 
si odniesli hlboký umelecký zážitok a už 
teraz sa tešia na ďalšie milé predstavenia. 

V našej škole sa intenzívne venujeme 
aj mimoškolským aktivitám a krúžkovej 
činnosti. V rámci krúžku Výletník navští-
vili ôsmaci Izbu č. 13 v Bratislave, Esca-
peroom. Ide o interaktívnu hru pre skupin-
ku ľudí. Základom hry je uniknúť, pričom 
sa súťažiaci musia prelúskať rôznymi 
hádankami, prísť na zaujímavé spojitosti 
a nakoniec nájsť cestu von z miestnosti 
v danom časovom limite. Po odskúšaní 
vlastných síl sme navštívili nákupné cen-
trum a zabavili sme sa pri filme Asterix 
a Obelix: Ríša stredu. 

Členovia krúžku Malý Výletník sa 
vybrali na výlet vlakom do Trnavy. Naj-
prv sa zabavili v Jumpcity, kde si dobre 
zaskákali, vyskúšali si virtuálnu realitu a 
neskôr si oddýchli a nasmiali sa v kine pri 
rozprávke Múmie. Domov síce odchádza-
li unavení, ale šťastní a s dobrým pocitom. 

Dňa 6. marca prijal naše pozvanie na 
besedu spisovateľ Braňo Jobus. Na prí-
chod spisovateľa sme sa poctivo pripravo-
vali a nesmierne tešili. Pútavo a s humo-

rom nám rozprával o svojej práci, písaní, 
ako vznikajú knihy, zážitkoch a zaspieval 
krásne a moderné piesne. Spisovateľ Jo-
bus poctivo odpovedal na všetky zvedavé 
otázky a na záver besedy sme mali neko-
nečnú autogramiádu a fotenie.Ďakujeme 
autorovi za množstvo napísaných kníh a 
krásne rozprávky.

Naši najmenší žiaci sa 22. marca zú-
častnili exkurzie do zábavno - vzdeláva-
cieho centra Atlantis Levice, kde zažili 
dopoludnie plné zážitkov a zábavy. 

Dňa 24. marca sme na našej škole osla-
vovali Svetový deň vody. Pri tejto príleži-
tosti si žiaci z geografického krúžku pod 
vedením p. učiteľa Bolecha pripravili pre 
žiakov triedy 5.A rovesnícke vzdelávanie 
na tému Detektívna geografia - príčiny 
povodní a návrh protipovodňových opat-
rení. Pre všetkých zúčastnených bola táto 
netradičná hodina veľmi poučná a zaují-
mavá. Okrem toho si žiaci piateho ročníka 
vyskúšali bádateľské metódy a pozorovali 
čistotu vody v jazierku, ktoré sa nachádza 
v areáli našej školy. 

Vďaka dobrovoľným príspevkom, 
ktoré sa vyzbierali počas vianočného vy-
stúpenia a trhov, sme mohli zakúpiť nové 
sedacie vaky a koberec, ktoré sme umiest-
nili vedľa školskej knižnice.

Aj týmto spôsobom sa chceme poďa-
kovať všetkým, že vďaka ich spolupráci 
a príspevkom sme mohli opäť skrášliť 
priestory našej školy a poskytnúť deťom 
miesto na oddych a čítanie.

Opäť sme sa zapojili do rôznych súťa-
ží a predmetových olympiád a sme radi, 
že našim žiakom sa darilo. Sériu našich 

úspešných olympionikov v krajských ko-
lách Biologickej olympiády tento rok do-
plnil Matúško Kopas z 8.B triedy, ktorý sa  
umiestnil na perfektnom 3.mieste. 

22. marca 2023 sa konalo okresné kolo 
vo floorbale mladších žiakov, kde naši 
chlapci obsadili pekné 3.miesto. 

V dekanátnom kole Biblickej olympi-
ády ukážkovo reprezentovali našu školu 
ôsmaci E. Kajan, B. Kuchár a M. Kopas 
– získali krásne 1. miesto. 

Sabinka Križanová je nielen výborná 
žiačka a gymnastka, ale aj recitátorka. Do-
kázala to v  krajskom kole súťaže v pred-
nese kresťanskej poézie a prózy A Slovo 
bolo u Boha, kde sa  umiestnila na 2. mies-
te v kategórii poézia.

Sme radi, že sme mohli využiť priesto-
ry našej vynovenej prírodovednej učebne 
pri zorganizovaní okresného kola chemic-
kej olympiády. Odvážni chemici z rôz-
nych škôl galantského okresu si zmerali 
svoje sily. Medzi súťažiacimi bola aj naša 
deviatačka T. Kolláriková, ktorá sa stala 
úspešnou riešiteľkou. 

V polovici marca sme zorganizovali 
školské kolo obľúbenej recitačnej súťaže 
Čaro slova. Víťazi jednotlivých kategórii 
postúpili do okresného kola, kde si vyskú-
šali recitovanie pred veľkým publikom 
a dostali cenné rady od odbornej poroty. 

Touto cestou sa chceme úprimne po-
ďakovať pedagógom za prípravu a podpo-
ru žiakov, ale aj našim súťažiacim, ktorí 
úspešne reprezentujú školu a robia jej 
dobré meno. 

vedenie školy
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Čo sa udialo na Základnej škole Sándora Petőfiho

Prvá polovica februára sa na škole 
niesla v znamení pravej fašiangovej ná-
lady. Nečudujme sa preto, že popri uče-
ní zohrala dôležitú úlohu dobrá nálada a 
zábava. Na fašiangovej zábave tí menší 
tancovali v maskách – spolu si zatancova-
li pirát a policajt, Snehulienka a bosorka, 
šerif a čarodejník, ale i chlapček zahalený 
do masky popcornu, ktorý sa skryl medzi 
sladkosťami a osviežujúcimi nápojmi. Aj 
medzi tými väčšími sa našiel pirát, bosor-
ka, čert, klaun i ošetrovateľ – oni si mohli 
zameniť darčeky ponúknuté do dražby za 
úspešné zvládnutie úloh. V rámci progra-
mu Cseperedő, vďaka organizačnému za-
bezpečeniu skupiny Ringató, sme mohli 
privítať hudobnú skupinu Bendő, ktorá 
pre deti pripravila úžasný tanečný dom, 
kde sa do hlavnej úlohy dostali tanec 
a ľudové hry. A ešte zostaňme pri tanci... 
Našim deviatakom pomaly končí vzdelá-
vanie sa na základnej škole, po tradičnom 
júnovom spoločnom výlete a rozlúčke 
nasleduje slávnostný banket. A aby kaž-
dý žiak stál na tanečnom parkete s isto-
tou, tak sa s ôsmakmi od marca spoločne 
učia spoločenské tance. Najprv viedenský 
a anglický valčík, potom nasledovala salsa 
a postupne aj ostatné tance. Deti sa so svo-
jím tancom predstavia v máji pri ukončení 
tanečného kurzu na tradičnom tanečnom 
Venčeku. V marci sa naši „malí beťári“ 
popri družstve MO Csemadoku zúčast-
nili na tradičnom klobáskovom festivale, 
kde sa umiestnili na krásnom 7. mieste 
a v rámci detskej kategórie na 2. mieste. 
Pre našich budúcich žiakov sme dvakrát 
zorganizovali deň otvorených dverí, kde 
sme sa snažili predstaviť našu školu a jej 
činnosť. 

Popri zábave sa konali i vážne progra-
my. Žiaci druhého stupňa si pozreli di-
vadelnú hru Istvána Örkénya  „Tótovci“ 
v podaní Jókaiho divadla v Komárne.Ná-
sledne sme si slávnostne zaspomínali na 
revolučné udalosti v rokoch 1848/1849 a 
aktívne sme sa zapojili i do programu spo-
mienkovej slávnosti, ktorú organizovala 
MO Csemadoku. 

V roku 2023 si pripomíname 200. vý-
ročie narodenia básnika Sándora Petőfiho, 
ktorého meno nesie naša škola. V súvis-

losti s tým, každý mesiac iným progra-
mom upriamujeme pozornosť našich žia-
kov na toto významné výročie. Vo februári 
deti pripravili ilustrácie k vybraným Pető-
fiho básňam, niektorí si miesto farebných 
ceruziek a farbičiek vybrali možnosti, 
ktoré im ponúkol počítač. K vyhodnoteniu 
došlo v rámci odhalenia Petőfiho portrétu, 
ktorý škole darovala pani učiteľka Ildikó 
Pálinkásová. Takisto v marci sa uskutoč-
nila realizácia prvej časti projektu, ktorý 
vznikol s podporou Medzinárodného vy-
šehradského fondu. História Sládkovičova 
v 20. storočí je úzko spätá so smutnou his-
tóriou maďarského Nemesnádudvaru. Z 
tohto dôvodu sme už dávnejšie nadviazali 
kontakt so žiakmi nemeckej národnostnej 
školy v Nemesnádudvare, avšak až teraz 
sa stali tieto vzťahy skutočnými, životom 
plnými: na tri dni sme sa stali hostiteľmi 
20 žiakov z Maďarska. Ďakujeme rodi-
nám, ktoré sa na tri dni ujali našich hostí 
a tak popri množstve programov sa zrodili 
nové priateľstvá nielen medzi deťmi, ale 
i dospelými. Počas troch dní sme si spo-
ločne zaspomínali pri pamätnej stene na 
cintoríne, položili sme veniec k pamät-
nej tabuli Sándora Petőfiho, boli sme na 
celodennom výlete v Bratislave, kde sme 
si mestským vláčikom pozreli pamäti-
hodnosti mesta, navštívili sme výstavy 
inštalované na Bratislavskom hrade a pre-
šli sme sa i ulicami Starého mesta. Večer 
sme sa spoločne zahrali, mali sme kvízový 
večer, zoznámili sme sa s ľudovými tan-
cami z nášho okolia, navštívili sme štátny 
archív v Šali a kaštieľ Esterházyovcov v 

Galante. Toto trojdenné stretnutie zname-
ná, dúfam, len začiatok nášho dlhodobého 
vzťahu, totižto v júni budú hostiteľmi na-
šich žiakov práve Nemesnádudvarčania; 
samozrejme aj v budúcom roku rátame s 
úspechom pri podaní projektu, bez ktoré-
ho by sme podujatie takéhoto rozsahu ne-
vedeli realizovať. 

Aj keď sa to zdá neuveriteľné, ešte 
stále sa nájdu podujatia, ktoré sa uskutoč-
nili v predchádzajúcich dvoch mesiacoch: 
zúčastnili sme sa na rôznych matematic-
kých súťažiach, ktorých výsledky zatiaľ 
nepoznáme, ale vieme, že na prehliadke 
v prednese poézie a prózy Tompa Mi-
hály vers- és prózamondó verseny boli 
traja naši žiaci úspešní: Bianka Hercog a  
Ádám Fehér získali strieborné a Beáta So-
mogyi bronzové pásmo. Aj náš turistický 
oddiel pokračoval vo svojej športovej čin-
nosti: cieľom poslednej – už 7. túry bola 
Brezová pod Bradlom. Deti, mladí i starší 
si veselo vykračovali za svojím cieľom, 
aby spoznajúc nové miesta, síce unavení, 
ale spokojne mohli skonštatovať: v dobrej 
spoločnosti sme absolvovali dobrú túru.

Na záver môžeme iba skonštatovať, že 
ani v posledných dvoch mesiacoch sme 
nezaháľali; a s určitosťou môžem pove-
dať, že popri náročnom učení na nás čaká 
v budúcich mesiacoch množstvo príjem-
ných prekvapení.

Katalin Takács
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Novinky z Klubu seniorov v Sládkovičove

Aktívne sme sa zúčastnili!

Vážení občania, vážení 
priatelia! Krásna akcia, Me-
dzinárodný klobásový festi-
val, je úspešne za nami a som 
presvedčený, že jeho priebeh 
bude ešte dlho rezonovať v na-
šich spomienkach. Dovoľte mi 
v mene KLUBU SENIOROV 
poďakovať organizátorom 
tohto úžasného podujatia za 
skvelé organizačno-technické 
zabezpečenie, za vynikajúci 
program a priateľskú atmo-
sféru. Spätná väzba od zú-
častnených návštevníkov bola 
vynikajúca a hodnotená veľ-
kým uznaním. Aj my, členovia 
KLUBU SENIOROV sme ma-
lým dielom prispeli k rozma-
nitosti ponúkaného tovaru a to 
našimi, tradičnými, čerstvo 
a s láskou napečenými šiška-

Členovia klubu hodnotili 
uplynulé obdobie!

16.2.2023 výbor KLUBU 
SENIOROV SLÁDKOVI-
ČOVO zvolal svojich členov 
na Výročnú členskú schôdzu. 
Predseda klubu p. Németh, 
po úvodnom privítaní hojné-
ho počtu zúčastnených členov 
privítal aj p. Mgr. Silviu Mi-
chálekovú, pracovníčku MsÚ. 
Zároveň odovzdal slovo ta-
jomníčke klubu p. Košťányio-
vej, ktorá bola výborom pove-
rená riadením VČS. Minútou 

Seniori v Poľnom Kesove.                                                                                                                                          
                                         

Dňa 14.2.2023 sme čle-
novia Klubu seniorov v Slád-
kovičove v spolupráci s JDS 
Sládkovičovo zorganizovali 
výlet pre svojich členov na 
Termálne kúpalisko Poľný Ke-
sov. Bolo vynikajúce počasie, 
výborné vnútorné aj vonkajšie 
bazény, perfektná voda, výbor-
né reštauračné služby. Cítili 
sme sa tam veľmi dobre, bol 
to výborný relax, počas ktoré-
ho sme si zaspomínali okrem 
iného aj na naše stretnutia 
a kúpanie počas zimných me-
siacov vo vnútornom bazéne 
vo Vincovom lese a bolo nám 
veľmi ľúto, že ho nemôžeme 
aj naďalej využívať a musíme 
cestovať do iných lokalít. Stále 
však dúfame, že kompetentní 
nájdu spôsob ako sprevádzko-
vať tento bazén mimo sezóny, 
čomu by sme sa veľmi poteši-
li.Ďakujem všetkým zúčastne-
ným výletníkom za príjemnú 
spoločnosť a dochvíľnosť, 
firme Fermo za presné, podľa 
dohody, pristavenie autobusu 
a pánovi vodičovi za bezpečnú 
jazdu.

ticha sme si uctili pamiatku 
našich zosnulých členov, p. 
Márie Megovej, p. Pavla Hu-
dáka a p. Zoltána Somogyiho. 
Zároveň sme v našom klube 
privítali nových členov, a to: 
Károlya Lakatosa, Vieru Dö-
ményovú, Milana Stolára, An-
tona Bekera a LídiuBekerovú. 
Po správe mandátovej komisie 
o počte prítomných, bolo kon-
štatované, že VČS je uznáša-
niaschopná a nič nám nebrá-
nilo po schválení programu 
pokračovať v rokovaní. Sprá-
vu o činnosti, správu o hos-
podárení za rok 2022 členská 
schôdza prijala bez výhrad. 
Po uzavretí agendy roka 2022 
sme pristúpili k voľbe výboru 
Klubu Seniorov Sládkovičovo. 
Členskou schôdzou boli na ná-
vrh výboru na roky 2023-2026 
schválení do výboru Irenka 
Bendeová, Mária Bendeová, 
Peter Baláž, Mária Gášpárová, 
Mária Hamarová, Mária Javo-
rová, Ľubomíra Košťányiová, 
Ján Németh, Ľudmila Né-
methová. Vo funkcii revízora 
účtov bol potvrdený p. Franti-
šek Németh. Po zvolení výbo-
ru v novom funkčnom období 
člen výboru p. Ján Németh 
poďakoval všetkým členom 
výboru za odvedenú prácu v 
predchádzajúcom volebnom 
období, poďakoval sa p. Már-
tike Budajovej za činnosť, kto-
rú odviedla ako členka výboru 
v minulom volebnom období, 
nakoľko už nemala zo zdra-
votných dôvodov ambíciu byť 
členkou v novom výbore. Ďalej 
bolo vyslovené poďakovanie 
aj p. Ing. Antonovi Szabóovi, 
ex primátorovi mesta Sládko-
vičovo za podporu a ústretový 
postoj k činnosti a reálnym po-
trebám Klubu Seniorov Slád-

kovičovo. Veľké poďakovanie 
sme venovali všetkým našim 
vzácnym sponzorom a to: p. 
Alexandrovi Bendemu, Ing. 
Štefanovi Laukovi a synovi 
- FY. Black Wolf, Mgr. Vilia-
movi Brunnerovi, Kolomanovi 
Hrdlicovi ml., MVDr. Pavlovi 
Bartalošovi ml. , Františko-
vi Rumanovi, p. Kučerkovej, 
rod. Zoltána Szemetha ml., p. 
Alojzovi Horváthovi a p. Silvii 
Mikušovej. Po diskusii, schvá-
lení Návrhu Uznesenia a prianí 
pevného zdravia a úspešného 
volebného obdobia prišiel rad 
na malé občerstvenie a nefor-
málnu debatu. V mene nového 
výboru ďakujem všetkým za 
účasť! 

mi. Chcel by som vám vážení 
občania, priatelia z úprimného 
srdca poďakovať za to, že ste 
navštívili náš stánok a zakú-
pili ste si našimi šikovnými 
kolegynkami ponúkané chutné 
šišky. Iste ste pri nákupe zare-
gistrovali, že aj napriek mar-
kantnému zdražovaniu surovín 
potrebných na výrobu šišiek, 
sme cenu šišiek nezvyšovali, 
čo je veľkou zásluhou našich 
sponzorov, ktorí nám na nákup 
surovín prispeli sponzorský-
mi príspevkami a boli to : p. 
Ing. Štefan Lauko so synom - 
Black Wolf, p. Piroška Lauko-
vá,   p. Alexander Bende, Mgr. 
Viliam Brunner, p. František 
Ruman, p. Koloman Hrdlica 
ml., rodina Zoltána a Kve-
toslavy Szemethovcov. Všet-
kým im prináleží veľká vďaka 
a úcta, ktorú im vyjadrujem 
v mene nás všetkých zúčast-
nených priaznivcov KLOBÁ-
SOVÉHO FESTIVALU. Ďalej 
by som chcel poďakovať nám, 
mojim kolegyniam a kolegom, 
ktorí sa zúčastnili výroby ši-
šiek, za úžasný výkon, ktorý 
sme podali počas toho dňa. 
Len pre zaujímavosť, celkovo 
sme upiekli 4050 ks šišiek, 
z toho 3555 išlo na predaj. Iste 
uznáte, že na SENIOROV je 
to úctyhodný výkon, za čo im 
vyjadrujem veľkú poklonu so 
želaním pevného zdravia, aby 
sme sa všetci stretli pri ďalšej 
úspešnej akcii. VEĽKÁ VĎA-
KA!    
                              Ján Németh

predseda Klubu seniorov
v Sládkovičove
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a Ármin Lax. Po skončení programu boli 
všetci prítomní pozvaní na malé občer-
stvenie. Srdečná vďaka patrí účinkujúcim 
za pekný program  a organizátorom za za-
bezpečenie podujatia.

Zuzana Červenková

PRÍSPEVKY

Deň učiteľov

Vynášanie Moreny

Pri príležitosti Dňa učiteľov sa 27. 
marca 2023 v Inovatechu konalo stretnu-
tie učiteľov sládkovičovských škôl, ktoré 
zorganizovalo Mesto Sládkovičovo. V 
kultúrnom programe vystúpili Paulínka 
Víghová a Ádam Fehér s recitáciou básne, 
Simonka Červenková a Eliáš Kajan s hrou 

Podľa zachovaných sta-
rých tradícií sa pred prícho-
dom jari bolo potrebné najprv 
rozlúčiť so zimou. Ľudia ju 
vyprevádzali tradičným zvy-
kom - vynášaním a pálením 
Moreny. Morena bola symbo-
lom zimy a jej zapálenie bolo 
vyjadrením túžby po konci 
chladného počasia a studených 
dní. Na Smrtnú nedeľu, teda 
2 týždne pred Veľkou nocou, 
niesol, obyčajne ženský sprie-
vod, slamenú bábiku na palici. 
Oblečená bola v ženských ša-
tách so stužkami. Spievali sa 
rôzne pesničky, recitovali rý-
movačky a odriekali povedač-
ky. Morenu vyniesli za dedinu 
k potoku, vyzliekli jej šaty, 

zapálili ju a hodili do vody, 
aby odniesla zimu i všetko 
zlé so sebou. Potom prišlo na 
rad Letečko – malý stromček 
ozdobený stužkami, ktorý zná-
zorňoval prinášanie tepla, leta. 

Deti a vedúce folklórneho 
krúžku, ktorý pôsobí pri ZŠ 
K. Kuffnera, sa svojím pôso-
bením snažia o zachovanie ľu-
dových tradícií a nevynechali 
ani tento krásny jarný zvyk. 
V spolupráci so školským 
klubom detí zorganizovali 
podujatie „Vynášanie More-
ny“, na ktoré sa pripravovali 
výrobou Moreny a nácvikom 
piesní viažucich sa k tejto 
udalosti. Tesne pred smrtnou 
nedeľou sa pohol sprievod na 

čele s Morenou od našej školy 
a viedol cez centrum mesta až 
k Dudváhu. Cestou sa k nemu 
pripojili členovia miestneho 
odboru Matice slovenskej, čle-
novia klubu seniorov, detičky 
a pani učiteľky z materskej 
školy na Fučíkovej ulici, ma-
mičky na prechádzke i okolo-
idúci. Pred Mestským úradom 
nás vítal pán primátor s pánom 
prednostom a našou pani ria-
diteľkou a ďalšími zamest-
nancami úradu, a na moste 
cez Dudváh už čakali klienti 
z centra seniorov Antonius. 

Sprievod počas celej cesty 
sprevádzal spev detí a na jeho 
konci sa deti zahrali jarné hry 
a následne bola Morena zapá-
lená a vhodená do Dudváhu. 
Cestou späť sa na čele sprie-
vodu niesol stromček „leteč-
ko“, ktorý deti ozdobili fa-
rebnými stužkami. Veľmi nás 
potešilo aj počasie, ktoré nám 
vyšlo a bolo predzvesťou tep-
lých jarných dní.

Na záver sa chceme poďa-
kovať všetkým menovaným 
i nemenovaným zúčastne-
ným, ktorí sa k nám pripojili 
a tým podporili túto peknú 
tradíciu, Aničke Pokornej za 
požičanie krojov, deviatakovi 
Rudimu za nesenie, zapálenie 
a zahodenie Moreny, pánovi 
Budaiovi a Zuzke Červenko-
vej za krásne fotky, členom 
mestskej polície za bezpečný 
doprovod a deťom, ich rodi-
čom a pani vychovávateľkám 
za spoluprácu.

Všetkým vám prajeme 
krásnu, farebnú a voňavú jar.

Mima Večerková a Veronika 
Maceková

vedúce folklórneho krúžku

na klavíri. Krásne a dojímavé príhovory 
predniesli bývalí žiaci sládkovičovských 
škôl Martin Dóra a Lara Varga, v ktorých 
zhodnotili životne dôležité a významné 
poslanie učiteľov, ktoré spočíva okrem 
odovzdávania vedomostí aj v schopnosti 
učiteľa podnietiť u detí záujem o vzde-
lávanie, a presne to si odniesli oni do ži-
vota. Primátor mesta Gábor Krommer vo 
svojom slávnostnom príhovore vyzdvihol 
ušľachtilosť povolania učiteľov, ich odda-
nosť a lásku k deťom. Srdečne im prejavil 
vďaku  a uznanie za to, že aj napriek ne-
predvídateľným situáciám, ktorým museli 
počas uplynulých rokov čeliť, to zvlád-
li na výbornú a aj v súčasnej nie veľmi 
priaznivej dobe pre školstvo im záleží na 
tom, aby pripravili do života schopných 
a vzdelaných ľudí. Ako prejav úcty odo-
vzdal primátor mesta všetkým súčasným 
aj bývalým učiteľom kvety. Kultúrny 
program vyvrcholil vystúpením husľové-
ho virtuóza Marca Rajta. Podujatím prí-
tomných sprevádzali Natálka Benkovská 
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Cappella Istropolitana

Ľadové kráľovstvo

Marcové spomienkové slávnosti

Horúca sprcha

Vo štvrtok 23. februára 
2023 sme mali tú česť priví-
tať v Sládkovičove 25 členný 
Komorný orchester mesta Bra-
tislavy, ktorý pôsobí pod ná-
zvom Cappella Istropolitana. 
Patrí k prominentným európ-
skym komorným orchestrom, 
ktorý spolupracuje s renomo-
vanými dirigentmi a sólista-

mi. Vo veľkej sále Inovatechu 
odzneli v jeho prevedení sym-
fónie W. A. Mozarta pod takto-
vou dirigenta Tamása Cseha so 
sólistami Jozefom Horváthom 
a Róbertom Lakatosom. Tento 
výnimočný koncert zanechal u 
divákov hlboký umelecký zá-
žitok.

Zuzana Červenková

Horúcu sprchu zažili 10. 
marca 2023 diváci, ktorí pri-
šli do Inovatechu na efektnú 
a vtipnú komédiu o partner-
ských vzťahoch. Autor hry 
Fred Apke sa snažil vtipne vy-
kresliť partnerské stereotypy 
nielen v najobyčajnejších, ale 
aj tých najintímnejších situá-
ciách, čo sa aj podarilo vďa-
ka skvelým hereckým výko-
nom Zuzany Tlučkovej, Petra 

Kočiša, Kataríny Ivankovej, 
Přemysla Boublíka a Jaku-
ba Lorencoviča. Ak je dob-
re a vtipne spracovaná téma, 
s ktorou sa diváci stretávajú 
takmer každý deň, navyše do-
plnená množstvom zábavných 
situácií a trefných bonmotov, 
divácky úspech je zaručený. 

Zuzana Červenková

Po 7 rokoch sme v Inova-
techu opäť privítali Elsu, Annu 
a Olafa v úspešnom muzikáli 
Frozen - Ľadové kráľovstvo. 
Veľká sála Inovatechu sa v ne-
deľu 12. marca 2023 zmenila 
na ľadové kráľovstvo, do kto-
rého zavítali deti, aby sa stali 
súčasťou obľúbeného príbehu 
o láske a obetavosti. Už prvé 

tóny známych piesní v podaní 
výborných muzikálových he-
rečiek Andrey Somorovskej a 
Lucie Bugalovej vytvorili me-
dzi obecenstvom nádhernú at-
mosféru a nielen deti, ale aj ich 
rodičia odchádzali s krásnym 
zážitkom domov.

Zuzana Červenková

Základná organizácia Cse-
madoku usporiadala 15. marca 
pri príležitosti 175. výročia re-
volúcie a boja za slobodu v ro-
koch 1848/1849 spomienkovú 
slávnosť a slávnostné kladenie 
vencov na dvore Základnej 
školy Sándora Petőfiho. Po 
slávnostnom príhovore pred-
sedu MO Csemadoku, Attilu 
Srejnera a primátora mesta, 
Gábora Krommera, nasledo-
val hudobno-literárny program 
žiakov základnej a súkromnej 
strednej školy. Napriek chlad-
nému a veternému počasiu 
prišlo mnoho ľudí. Slávnosť 
a kladenie vencov sme ukon-

čili spoločným zaspievaním 
hymny. Spomienka na mar-
cové udalosti pokračovala aj 
v nedeľu vo veľkej sále Inova-
techu, kde sme si pripomenuli 
200. výročie narodenia Sán-
dora Petőfiho, Imre Madácha 
a Hymny. Po literárnom pásme 
žiakov Základnej školy Sándo-
ra Petőfiho nasledoval koncert 
hudobnej skupiny Kormorán. 
Krásne, emotívne piesne sa 
dotkli sŕdc všetkých prítom-
ných divákov.  

V mene MO Csemadoku
Silvia Michaleková
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Spoločenská kronika k 3.4.2023

Spomíname

Navždy nás opustili:

Ľudovít Farkaš /53/ - 
01.03.2023, 

Judita Lauková /90/ - 
06.03.2023, 

Anna Csadiová /88/ - 
08.03.2023,  

Imrich Štanga /63/ - 
23.03.2023

Alžbeta Šipošová /68/ - 
31.03.2023

Bývalí občania: 

Milan Korený /76/ - 
06.03.2023 

Zapálime sviečky za všetkých tam hore,
chýbate nám, slzy tečú slané ako more.
Naši anjeli lásky, mamička, otec, sestra brat,
stretneme sa raz, keď príde pravý čas...

S láskou a tichou pokorou spomíname na 
mamičku, babičku , prababičku a sestru 
        Gizelu Víghovú, rodenú Kovácsovú, 
ktorá nás navždy opustila pred 16 rokmi, na otca, 
dedka a pradeduška 
                       Karola Vígha, 
ktorý navždy odišiel pred 32 rokmi, na sestru  
        Rozáliu Balážovú rodenú Víghovú, 
ktorá nás nečakane opustila pred 2 rokmi a brata 
                       Karola Vígha, 
ktorého ťažká choroba vytrhla z kruhu blízkych 
pred necelými 3 rokmi. 

Spomienku venujeme aj švagrinej 
                      Márii Víghovej 
a švagrovi 
                    Dušanovi Balážovi, 
ktorí nás opustili pred rokom.

Edita s rodinou

Odišli nám, ale všetko krásne, čo nám dali, 
ostalo v nás.

S láskou, úctou a vďakou spomíname na 
našich drahých rodičov 

        Vieru a Tibora Drdošových 
pri príležitosti 10. a 34. výročia ich úmrtia.

dcéry Ingrid a Viera s rodinami

„Neplačte, že som odišiel, ten pokoj mi prajte, 
len večnú spomienku si na mňa zachovajte a 
s láskou spomínajte.“

Touto cestou ďakujeme všetkým príbuzným, 
susedom, kamarátom a známym, ktorí sa 
zúčastnili pohrebu nášho drahého zosnulého 

              Ľudovíta Tormu 
a dňa 14. februára 2023 ho odprevadili na jeho 
poslednej ceste. Ďakujeme všetkým za kvetinové 
dary a prejavy sústrasti, ktorými ste nám zmiernili 
náš hlboký žiaľ.

Spomínajú manželka Marta a dcéry Gabika a 
Adrika s rodinami.

Rez ovocných drevín

Dňa 19.3.2023 Miestna or-
ganizácia Slovenského zväzu 
záhradkárov pripravila v ovoc-
nom sade v Novom Dvore pre 
širokú verejnosť prednášku a 
praktickú ukážku rezu ovoc-
ných drevín, ktorú vykonal 
predseda RV SZZ Ing. Edu-
ard Jakúbek. Na prednáške sa 
zúčastnilo 42 osôb, ktorým 
ďakujem za účasť. Som pre-
svedčený, že sa oplatilo prísť 
a odniesť si nové vedomosti 
a poznatky, ktoré iste uplat-

níte vo vašich záhradkách. 
Ing. Jakúbekovi ďakujem, že 
nám venoval svoj čas a po-
učil nás ako, kedy, a čo rezať, 
aby sme mali stromy vždy 
v dobrej kondícii s bohatou 
úrodou. V neposlednom rade 
chcem poďakovať Ing. An-
tonovi Szabóovi za možnosť 
zorganizovať túto prednášku v 
jeho ovocnom sade. Všetkým 
úprimná vďaka. 

Ján Németh

Noc s Andersenom

Aj tento rok sa naša mestská 
knižnica zapojila do projektu 
„Noc s Andersenom“, ktorého 
zámerom je podnietiť u detí zá-
ujem o čítanie. 31. marca 2023 
k nám zavítali žiaci štvrtého 
ročníka ZŠ K. Kuffnera. Celý 
večer prebiehal v uvoľnenej 
atmosfére a dobrej nálade. Pre 
deti bolo pripravené občerstve-
nie a program, ktorý spočíval v 

čítaní, hraní a tvorivých diel-
ničkách na tému Veľká noc. 
Noc sme zakončili pátracou 
akciou po skrytých úlohách v 
zákutiach budovy Inovatechu. 
Každý účastník odchádzal s 
malým darčekom a svojimi vý-
tvormi. Ďakujem pani učiteľke 
Zlatke Burčiarovej za pomoc. 

Katarína Talamonová
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Spomíname
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Slza v oku, v srdci žiaľ, 
čo drahé nám bolo, osud vzal.
Odišiel si nám všetkým, ktorí sme ťa radi mali.
Odišiel si bez toho, aby nám tvoje ústa zbohom 
dali.

So smútkom v srdci sme si 22. apríla 2023 
pripomenuli 25. výročie úmrtia nášho manžela, 
otca, svokra, dedka 

                Michala Baniča.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 

spomienku.
S úctou a láskou v srdci spomínajú manželka a 

dcéry s rodinami. 

„Ťažko je nespomínať, keď v očiach slza stojí, 
ťažko je zabudnúť, keď srdce stále bolí...“

S hlbokým zármutkom v srdci spomíname na 
drahú mamu, babku a prababku 

Margitu Szalayovú, rodenú Ravaszovú,
ktorá nás navždy opustila 29.apríla 2022.

Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spomienku 
pri prvom výročí jej úmrtia.

S hlbokým zármutkom v srdci sme si dňa 11. 
apríla 2023 pripomenuli 1. výročie úmrtia nášho 
milovaného syna, manžela, otca a dedka

                    Petra Lenárta.
Spomínajú matka, manželka, synovia, nevesta 

a vnúčatá Jakubko a Matias. 
Chýbaš nám.

Čas plynie, ale spomienka a žiaľ zostávajú...

14. marca 2023 sme si pripomenuli  
9. výročie, čo nás navždy opustila naša drahá 
mamička, babička a prababička  
        Oľga Zuzáková, rodená Ďurinová.

Zároveň si pripomíname 42. výročie úmrtia 
otca, dedka a pradedka 

              Edmunda Zuzáka.
Odišli ste tam, odkiaľ niet návratu. Tí, ktorí 

ste ich poznali, venujte im tichú spomienku. 
S láskou v srdci spomínajú syn s nevestou, 

vnuci a pravnučka.

So zármutkom v srdci ďakujeme všetkým, 
ktorí odprevadili na poslednej ceste našu 
milovanú mamičku, nagyiku, 

      Annu Csadiovú rod. Recskovú, 
ktorá nás po dlhej, ťažkej chorobe v 88. roku 
života dňa 8. marca 2023 navždy opustila. 

Smútiaca rodina 

Dňa 28. februára 2023 uplynulo 10 rokov 
od chvíle, čo nás navždy opustil manžel, otec a 
dedko 

              Tibor Zelinka. 
S láskou spomínajú manželka a dcéry s 

rodinami.

Odišla si tíško ako odchádza deň 
a v našich srdciach zostala spomienka len...

Dňa 31. marca 2023 uplynul už 1 rok, čo nás 
navždy opustila naša drahá mama a babka   

              Alžbeta Kuruczová. 
Tí, ktorí ste ju poznali a mali radi, venujte jej 

spolu s nami tichú spomienku.
S láskou spomínajú dcéry a syn s rodinami.

So smútkom v srdciach si pripomíname desia-
te výročie úmrtia 
     Gabriely Kosárovej, rodenej Polákovej, 
ktorá nás navždy opustila 27. marca 2013.

Spomienku si navždy uchováme  vo svo-
jich srdciach.

 syn a dcéra s rodinami

                    Jozef Ochaba

Už je to 5 rokov, keď si nás 10. apríla 2018 
navždy opustil. No posledné tvoje slová patrili 
nám, tvojej rodine, keď si povedal: „Mamina, 
mám vás všetkých veľmi rád“. Ja som ťa objala 
a povedala: „Veď aj my teba“. Usmial si sa so 
slzami v očiach a povedal: „Dobre“. Zavrel si 
oči a vydýchol. Nechal si v celej rodine smútok 
a bolesť v srdciach. Ďakujeme ti za život, ktorý 
sme s tebou mohli prežiť. Prosíme, kto ste Jozefa 
poznali, venujte mu tichú spomienku. Ďakujeme.

manželka Magdaléna, dcéra Marcela 
a syn Radko s rodinami

S hlbokým zármutkom v srdci sme si 11. apríla 
2023 pripomenuli 1. výročie úmrtia našej drahej a 
milovanej mamičky, babičky, prababičky a svokry 

    Márie Takáčovej, rodenej Némethovej. 
Kto ste ju poznali, prosíme, venujte jej tichú 

spomienku.
smútiaca rodina



Milovníci klobás, dobrého jedla 
a zábavy sa opäť stretli v Sládkovi-
čove

Medzinárodný klobásový fes-
tival, ktorý je už neodmysliteľnou 
súčasťou spoločenského života v 
Sládkovičove, prilákal mnoho náv-
števníkov z blízkeho i vzdialeného 
okolia. Už 14. ročník tohto poduja-
tia sa tešil veľkému počtu návštevní-
kov a areál praskal vo švíkoch. 

Počas 3. a 4. marca si návštev-
níci mohli pochutiť na tradičných 
zabíjačkových špecialitách, ale i 
vychýrených fašiangových šiškách, 
ktoré s láskou pripravili členovia 
Klubu seniorov v Sládkovičove. Na-
kúpiť si mohli dobroty od gazdov 
a výrobcov z okolia na farmárskom 
trhu. 

Okrem chutného jedla a bohaté-
ho sprievodného kultúrneho progra-
mu návštevníci mohli na vlastné oči 
sledovať výrobu klobás tradičným 
spôsobom: od pomletia mäsa na ruč-
nom mlynčeku, cez ochutenie kore-
ninami, až po naplnenie do čriev. 
V súťaži čerstvých klobás sa do 
zápolenia zapojilo 23 družstiev zo 
Slovenska, Maďarska, Česka a Srb-
ska. Okrem družstiev dospelých sa 
do súťaže zapojili aj 2 družstvá detí 
zo Sládkovičova, Malí beťári a Klo-
báskový klub juniori. 

Porota bola i tento rok zložená 
zo známych mien, ktoré si Sládko-
vičovo obľúbili. Nechýbal Patrik 
Herman, či jeho spravodajský kole-
ga Janko Mečiar a humorista Rasťo 
Piško. Vyhodnotenia sa zúčastnili aj 
predseda Trnavského samosprávne-
ho kraja, Jozef Viskupič, a podpred-
seda, Jószef Berényi. 

Hodnotila sa nielen chuť klobá-
sy, ale aj súhra tímu, čistota a pre-
zentácia. Prvé miesto obsadilo ma-
ďarské družstvo z obce Csorvás 
(270 bodov), na druhom sa umiest-
nilo družstvo z maďarskej obce 

Gerendás (252 bodov) a na treťom 
mieste zahviezdil Kajal tím (247 bo-
dov). Prvé miesto medzi detskými 
družstvami obsadil tím Klobáskový 
klub juniori, ktorým sa podarilo na-
zbierať až 251 bodov, a teda rastie 
dospelým skutočná konkurencia.

Do súťaže v suchých klobásach 
sa zapojilo 25 družstiev, prvé miesto 
obsadil tím Újkígyos Pallér z Ma-
ďarska (141 bodov), druhá priečka 
sa ušla tímu SPARTAN GALAN-
TA (121 bodov) a na treťom mieste 
skončil tím Sid tím zo Srbska (117 
bodov). 

Atmosféru spríjemňovali vy-
stúpenia kapiel Bystrík Banda, The 
Crownies a Novum s hosťami či 
divadelného súboru Hahota. Na ci-
tare zahral citarový súbor Dió hej 
a v ľudovej nôte pokračovala fol-
klórna speváčka srbského pôvodu 
z Vojvodiny, Anička Zorňanová. 
Návštevníci mali možnosť vidieť 
premiéru dokumentu z dielne SOŠ 
Sládkovičovo o Medzinárodnom 
klobásovom festivale, ktorý mapuje 
15-ročnú históriu podujatia. 

Organizátori z OZ Klobáskový 
klub Sládkovičovo vyjadrujú vďa-
ku za podporu hlavným sponzorom 
podujatia: Saatbau, Pierre Baguett, 
Sema HŠ,Trnavský samosprávny 
kraj, Alexander Bende, Tirservise 
s.r.o., p. Pavol Valo a Mesto Slád-
kovičovo a ďalším nemenovaným 
podporovateľom, bez ktorých by 
obľúbené podujatie nebolo možné 
zorganizovať. Vďaka patrí aj Tech-
nickým službám Sládkovičovo za 
organizačnú podporu. OZ Klobás-
kový klub Sládkovičovo zároveň 
ďakuje aj všetkým návštevníkom za 
hojnú účasť na festivale. 

František Ruman 
predseda OZ Klobáskový klub

XIV. Medzinárodný klobásový festival Sládkovičovo 2023 

foto: Martin Chudý



A kolbászok, a finom ételek és a 
jó szórakozás kedvelői ismét Diósze-
gen találkoztak.

A nemzetközi kolbászfesztivál, 
amely már elválaszthatatlanul hozzá 
tartozik Diószeg társadalmi életé-
hez, sok látogatót vonzott hozzánk 
a közeli és távolabbi régiókból. A 
rendezvény 14. évfolyamát renge-
teg látogató kereste fel, és a fesztivál 
területe tömve volt. 

Március 3-án és 4-én a látogatók 
megkóstolhatták a disznótoros külön-
legességeket, de a híres szalagos fán-
kokat is, melyeket nagy szeretettel 
készítettek a Diószegi Szenior Klub 
tagjai. Finomságokat vásárolhattak 
a termelői piacon árusító gazdáktól, 
termelőktől. 

A finom ételeken és kultúrműso-
ron kívül a látogatók megtekinthet-
ték a kolbász hagyományos készí-
tését: a hús kézi darálón való leda-
rálásától, a fűszerezésen át, egészen 
a bélbe töltésig. A friss kolbász ké-
szítésébe 23 versenycsapat kapcso-
lódott be Szlovákiából, Magyaror-
szágról, Csehországból és Szerbiá-
ból. A felnőtt csapatokon kívül a ver-
senybe 2 diószegi gyerekcsapat is 
bekapcsolódott, a Kis betyárok csa-
pata és a Klobáskový klub juniori 
csapat. 

A zsűri idén is neves személyisé-
gekből állt, akik Diószeget nagyon 
megkedvelték. Nem hiányzott Patrik 
Herman, vagy a híradós kollégája, 
Janko Mečiar, és a humorista Rasťo 
Piško. A kiértékelésbe bekapcsoló-
dott a Nagyszombati Kerületi Ön-
kormányzat elnöke, Jozef Viskupič, 
és alelnöke, Berényi József. 

Nemcsak a kolbászok ízét értékel-
ték, de a csapaton belüli összhangot, 
a tisztaságot, a bemutató asztalokat. 
Az első helyet 270 ponttal a csorvá-
si csapat szerezte meg, a második a 
szintén magyarországi, gerendási 
csapat lett 252 ponttal, a harmadik 
helyen pedig a Kajal tím végzett 247 
ponttal. A gyerekcsapatoknál az első 

a Klobáskový klub juniori csapat lett, 
akik 251 pontot gyűjtöttek össze, te-
hát a felnőttek igazi konkurenciával 
állnak szemben. 

A száraz kolbász versenybe 25 
csapat kapcsolódott be, az első helyen 
a magyarországi Újkígyós Pallér csa-
pata végzett 141 ponttal, a második 
hely a SPARTAN GALANTA csapa-
té, amely 121 pontot gyűjtött össze, 
a harmadik helyen pedig a szerbiai 
Sid tím végzett 117 ponttal. 

A kellemes hangulatot a Bystrík 
Banda, a The Crownies és a Novum 
zenekar, illetve a Hahota színjátszó 
csoport énekesei biztosították. Cite-
rán a Dió héj citerazenekar játszott, 
és a népi dallamok hullámhosszán 
tovább ringatózhattunk a Vajda-
ságból érkező szerb nemzetiségű 
népdalénekesnek, Anička Zorňano-
vának köszönhetően. A látogatók 
először nézhették meg a magán szak- 
középiskola műhelyében készült 
filmet, ami a rendezvény 15 éves 
múltjára tekint vissza. 

A Diószegi Kolbászklub 
Polgári Társulás tagjai mint a 
rendezvény szervezői, köszö-
netüket fejezik ki a rendez-
vény fő támogatóinak: Saatbau, 
Pierre Baguett, Sema HŠ, Trnavský 
samosprávny kraj/Nagyszomba-
ti Kerületi Önkormányzat, Bende 
Sándor, Tirservise s.r.o., Valo Pavol 
és Diószeg Város, továbbá mind- 
azoknak, akik nélkül ez a rendezvé-
ny nem jöhetett volna létre. Köszö-
net jár a Diószegi Városüzemeltetési 
Vállalatnak-technikai szolgáltatónak 
a szervezéshez nyújtott támogatá- 
sért. A Diószegi Kolbászklub Polgári 
Társulás egyúttal köszönetet mond 
a fesztivál minden látogatójának a 
részvételért.

Ruman František
a Diószegi Kolbászklub 
Polgári Társulás elnöke

XIV. Nemzetközi Kolbászfesztivál Diószeg 2023 

foto: Martin Chudý
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Megemlékezések

Fájdalmunkat nem enyhítik a múló évek,
mosoly mögött is ott vannak a fájó könnyek.
Gondolatban velünk vagy, bármerre is járunk,
tudjuk, hogy nem jössz, és mi mégis várunk.

Szomorú szívvel emlékeztünk meg 
2023. április 22-én, halálának 25. évfordulóján, a 
szeretett férjről, édesapáról, apósról és nagyapáról, 

                Michal Baničról.
Akik ismerték, kérjük, szenteljenek emlékének 

egy néma pillanatot. 
Tisztelettel és szeretettel emlékeznek felesége 

és lányai családjukkal

„Fájó szívünk fel-felzokog érted,
 örökké szeretünk, nem feledünk Téged!”

Szívünkben mély fájdalommal emlékezünk 
szerettünkre, a drága édesanyára, nagymamára és 
dédnagymamára,

    Szalayné szül. Ravasz Margitra,
aki 2022. április 29-én örökre itt hagyott 
bennünket. Aki ismerte, kérjük, szenteljen 
emlékének egy néma pillanatot, halálának első 
évfordulóján.

Szívünkben mély szomorúsággal emlékeztünk 
meg 2023. április 11-én, halálának 1. évfordulóján 
a drága fiúról, férjről, édesapáról és nagyapáról, 

                    Peter Lenártról.
Emlékeznek édesanyja, felesége, fiai, menye és 

unokái, Jakubko és Matias. Hiányzol. 

Az élet elmúlik, de az emlékek élnek, 
amíg élünk, őrizzük őket.

2023. március 14-én volt 9 éve, hogy 
örökre itt hagyott minket szerető édesanyánk, 
nagymamánk és dédnagymamánk 

     Oľga Zuzáková szül. Ďurinová. 
Egyúttal halálának 42. évfordulóján 

édesapánkra, nagyapánkra és dédapánkra,   
      Edmund Zuzákra emlékezünk. 
Köszönjük, hogy éltetek és minket 

szerettetek.
Azok, akik ismerték őket, szenteljenek 

emléküknek egy néma pillanatot.
Szívükben nagy szeretettel emlékeznek rájuk 

fiuk és menyük, unokáik és dédunokájuk

Fájó szívvel köszönjük mindazoknak, akik 
elkísérték utolsó útján drága édesanyánkat, 
nagyikánkat, 

      Csadinét szül. Recska Annát, 
aki hosszú betegség után, 2023. március 8-án, 
88 éves korában hagyott itt bennünket örökre.

A gyászoló család

2023. február 28-án, 10 év telt el attól 
a pillanattól, hogy örökre itt hagyott bennünket 
a szeretett férj, édesapa és nagyapa, 

                Tibor Zelinka.
Szeretettel emlékeznek felesége és lányai 

családjukkal

Csendesen elmentél, de emléked szívünkben tovább 
él. 

2023. március 31-én volt egy éve, hogy 
örökre itt hagyott minket a szeretett édesanya és 
nagymama, Alžbeta Kuruczová.

Akik ismerték, kérjük, szenteljenek emlékének 
egy néma pillanatot. 

Szeretettel emlékeznek lányai és fia családjával

Szomorú szívvel emlékezünk halálának 10. évfor-
dulóján 
         Gabriela Kosárová szül. Polákovára, 
aki 2013. március 27-én örökre itt hagyott min-
ket. Emlékét szívünkben örökre megőrizzük.

Fia és lánya családjukkal

                Jozef Ochaba
Már 5 éve, hogy 2018. április 10-én örökre 

itt hagytál minket. Utolsó szavaid hozzánk, 
családodhoz szóltak, amikor ezt mondtad: 
„Mamina, mindannyiótokat nagyon szeretlek.“ 
Én átöleltelek, és azt mondtam: „Hisz’ mi is 
téged“. Könnyes szemmel elmosolyodtál, és azt 
mondtad: „Jó“. Lehunytad a szemed, és örökre 
elaludtál. Az egész családra szomorúságot és 
fájdalmat hagytál. Köszönjük az életet, amit 
veled élhettünk. Kérjük, aki ismerte Jozefet, 
szenteljen emlékének egy néma pillanatot. 

Köszönjük
Felesége Magdaléna, lánya Marcela és fia 

Radko családjukkal

Szomorú szívvel emlékeztünk meg 
2023. április 11-én, halálának 1. évfordulóján 
a szeretett édesanyáról, nagymamáról, dédmamáról 
és anyósról, 

Mária Takáčováról szül. Némethováról. 
Aki ismerte, kérjük, szenteljen emlékének egy 

néma pillanatot. 
A gyászoló család
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Közösségi krónika 2023.4.3-ig

Megemlékezések

Elhunytak:

Ľudovít Farkaš /53/ - 
2023.03.01. 

Judita Lauková /90/ - 
2023.03.06.

Csadi Anna /88/ - 
2023.03.08.

Štanga Imre /63/ - 
2023.03.23.

Šipoš Erzsébet /68/ - 
2023.03.31. 

Volt lakosunk:

Milan Korený /76/ - 
2023.03.06.

„Minden elmúlik, mint az álom, 
Elröpül, mint a vándormadár, 
Csak az emlék marad meg a szívben, 
Halványan, mint a holdsugár.”
                                                            (F.Schiller)

Szeretettel és csendes alázattal emlékezünk 
az édesanyára, nagymamára, dédmamára és 
testvérre, 

       Vígné szül. Kovács Gizellára, 
aki 16 évvel ezelőtt hagyott itt minket, az 
édesapára, nagyapára, és dédpapára, 
                      Vígh Károlyra, 
aki 32 évvel ezelőtt hunyt el, 
             Balážné szül. Vígh Rozáliára, 
aki váratlanul, 2 évvel ezelőtt hagyott itt 
bennünket, és 
                        Vígh Károlyra, 
akit súlyos betegsége 3 évvel ezelőtt szakított el 
családjától.

Szeretettel gondolunk még sógornőnkre, 
                        Vígh Máriára, 
és sógorunkra, Dušan Balážra, 
akik egy évvel ezelőtt hagytak itt minket.

Edit családjával

„Az élet elmúlik, de az emlékek élnek,
Amíg élünk, őrizzük őket.”

Szeretettel, tisztelettel és hálával emlékezünk 
drága szüleinkre, 

       Viera és Tibor Drdošra 

haláluk 10. és 34. évfordulóján.

Lányaik Ingrid és Viera családjukkal

„Távol vagy tőlünk, mégis oly közel,
mert a szívünkben mélyen rejtettünk el.”

Ezúton mondunk köszönetet minden rokonnak, 
szomszédnak, barátnak és ismerősnek, aki részt 
vett drága szerettünk, 

                Torma Lajos 
temetésén, és 2023. február 14-én elkísérte őt 
utolsó útján.

Köszönjük a virágadományokat és a részvét 
szavait, melyekkel enyhíteni próbálták mély 
fájdalmunkat.

Emlékeznek felesége Marta, lányai Gabika és 
Adrika családjukkal

Városi könyvtárunk ebben 
az évben is bekapcsolódott 
az Andersen éjszakája elne-
vezésű projektbe, amelynek 
célja a gyerekek olvasás irán-
ti érdeklődésének felkeltése. 
2023. március 31-én a Kuffner 
Károly Alapiskola negyedik 
évfolyamának tanulói látogat-
tak el hozzánk. Az egész estére 
a felszabadult légkör és a vi-
dámság volt a jellemző. A gye-
rekeket frissítő és program 

várta, amely olvasásból, játék-
ból és húsvétváró kézműves-
kedésből  állt. Az éjszakát 
egy nyomozással zártuk, mely 
az Inovatech zugaiban elrej-
tett feladatok megoldásából 
állt. Minden résztvevő apró 
ajándékkal, és a saját készíté-
sű alkotásával térhetett haza. 
Köszönöm Zlatka Burčiarová 
tanítónőnek a segítséget. 

Katarína Talamonová

Andersen éjszakája

 Gyümölcsfák metszése

2023. március 19-én a szlo-
vák kiskertészek szövetségé-
nek helyi szervezete az újhelyi 
gyümölcsösben a gyümölcsfák 
metszésével foglalkozó elmé-
leti és gyakorlati előadást szer-
vezett az érdeklődők részére. 
Az előadást Ing. Eduard Jakú-
bek, a kiskertészek szlovákiai 
szervezetének elnöke tartotta 
meg. Az előadáson 42 személy 
vett részt, akiknek köszönjük 
a részvételt. Meggyőződésem, 
hogy érdemes volt eljönni, és 
új ismereteket szerezni, melye-
ket egész biztosan kamatoztatni 

tudnak majd saját kertjükben. 
Jakúbek úrnak köszönöm, hogy 
időt szakított ránk, felvilágo-
sított minket azzal kapcsolat-
ban, hogyan, mikor és mit kell 
metszeni, hogy a fák mindig jó 
állapotban legyenek és bősége-
sen teremjenek. Nem utolsósor-
ban szeretnék köszönetet mon-
dani Szabó Antal úrnak, hogy 
lehetőséget adott arra, hogy 
gyümölcsösében sor kerülhes-
sen erre az előadásra. Minden-
kinek szívbéli köszönet. 

Ján Németh
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Cappella Istropolitana

Jégvarázs

Márciusi megemlékezések 

Horúca sprcha/Forró zuhany

2023. február 23-án, 
csütörtökön, nagy megtisztel-
tetés volt számunkra, hogy 
Diószegen köszönthettük a 25 
tagú  Cappella Istropolitana 
név alatt működő pozsonyi 
kamarazenekart. A zenekar 
Európa jeles kamarazenekarai 
közé tartozik, számos kivá-
ló karmesterrel és szólistával 

működik együtt. Az Inovatech 
nagytermében előadásában 
W.A. Mozart szimfóniái hang-
zottak el Cseh Tamás kar-
mester vezényletével, szólót 
játszott Horváth József és La-
katos Róbert. Ez a különleges 
hangverseny a nézőkben mély 
művészi élményt hagyott. 

Zuzana Červenková

Forró zuhanyban volt ré-
szük azoknak a nézőknek, akik 
2023. március 10-én eljöttek 
az Inovatechbe egy, a partne-
ri kapcsolatról szóló humo-
ros vígjátékra. A szerző, Fred 
Apke, bohózatba illő fordu-
latokkal igyekezett megraj-
zolni a mindennapi házastársi 
sztereotípiákat, kezdve a leg-
egyszerűbbektől egészen a le-
gintimebbekig. Mindez si-
került is a remekül alakító szí-

nészeknek - Zuzana Tlučková, 
Peter Kočiš, Katarína Ivanko-
vá, Přemysl Boublík és Jakub 
Lorencovič – köszönhetően. 
Ha a téma jól és humorosan 
van feldolgozva, és a nézők 
szinte naponta találkozhatnak 
a hasonló helyzetekkel, ráadá-
sul sok szórakoztató pillanat 
és találó szófordulat tarkítja, 
a nézői siker garantált. 

Zuzana Červenková

Hét év után ismét az Inova-
techben köszönthettük a sike-
res Frozen – Jégvarázs musical 
szereplőit Elsát, Annát és Ola-
fot. Az Inovatech nagyterme 
2023. március 12-én jégkirály-
sággá változott, amelybe ellá-
togattak a gyerekek, hogy ré-
szesei lehessenek ennek a sze-
retetről és feláldozásról szóló 

történetnek. Az Andrea Somo-
rovská és Lucia Bugalová mu-
sical színésznők előadásában 
felcsendülő ismert dallamok 
egy csodálatos légkört alakítot-
tak ki a teremben, és nemcsak 
a gyerekek, de a szülők is egy 
szép élménnyel gazdagabban 
térhettek haza. 

Zuzana Červenková

A Csemadok Diószegi 
Alapszervezete március 15-
én tartotta az 1848/1849-es 
forradalom és szabadságharc 
kitörésének 175. évfordulója 
alkalmából a megemlékezés- 
sel egybekötött koszorúzást 
a Petőfi Sándor Alapiskola 
udvarán. A Csemadok HSz 
elnökének, Srejner Attilának 
a köszöntője és Diószeg Város 
polgármesterének, Krommer 
Gábornak ünnepi beszéde után 
az alapiskola és magán szak- 
középiskola diákjainak zenés 
irodalmi műsora következett. 
A nagyon hideg és szeles idő 
ellenére sokan eljöttek, és a  
koszorúzást a himnusz közös 
éneklésével zártuk. A márciusi 

eseményekre való megemlé-
kezésünk folytatódott még va-
sárnap az Inovatech nagyter-
mében, ahol megemlékeztünk 
Petőfi Sándor, Madách Imre és 
a Himnusz születésének 200. 
évfordulójáról is. A Petőfi Sán-
dor Alapiskola  tanulóinak iro-
dalmi összeállítasa után a Kor-
morán zenekar koncertjére 
került sor. A gyönyörű, szívhez 
szóló dalok a lelkekig hatol-
tak, és a koncert végén a nézők 
többsége a könnyeit törölgetve 
tapsolt, hiszen  „ volt valahol 
egy régi világ... “ 
                                                                                                             

A Csemadok HSz nevében                                                                                                          
Michalek Szilvia
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Natálka Benkovská és Lax Ármin volt. 
A műsort követően a meghívott vendége-
ket frissítő várta. Hálás szívvel köszönjük 
a fellépőknek a szép műsort, a szervezők-
nek pedig a rendezvény megszervezését. 

Zuzana Červenková
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Tanítónap

Téltemetés

A Tanítónap alkalmából 2023. március 
27-én az Inovatechben a diószegi iskolák 
tanítóinak találkozójára került sor, me-
lyet Diószeg Város rendezett. A kultúr-
műsorban verset szavalt Paulínka Vígho-
vá és Fehér Ádám, Simonka Červenková 

A fennmaradt hagyomá-
nyok szerint, mielőtt a tavasz 
beköszönt, el kell a telet búcsúz-
tatni. Az emberek hagyomá-
nyos módon búcsúztak el tőle 
– a kiszebáb kikísérésével és 
elégetésével. A kiszebáb a telet 
jelképezte, és elégetése a hi-
deg idő és a hűvös napok vége 
iránti vágy volt. Feketevasár-
nap, azaz 2 héttel húsvét előtt, 
általában, női menet vitte a 
botra tűzött szalmabábut. Sza-
lagokkal díszített női ruhába 
öltöztették. Különböző dalokat 
énekeltek, mondókákat mond- 
tak, kántáltak. A kiszebábot 
kivitték a faluvégi patakhoz, 
levették ruháját, meggyújtották 
és a vízbe dobták, hogy vigye 

magával a telet és a rosszat. A 
kiszebábot a szalagokkal fel-
díszített zöldellő fa váltja fel, 
amely a meleget, nyarat jelké-
pezi.  

A gyerekek és a Kuffner 
Károly AI mellett működő 
folklórcsoport vezetői mun-
kájukkal azon igyekeznek, 
hogy megőrizzék a néphagyo-
mányokat, és ezt a kedves tél-
temető szokást se hagyják ki. 
Az iskolai klubbal közösen 
megszervezték a kiszebáb ki-
hajtását, melyre a báb elkészí-
tésével és az ehhez kapcsolódó 
népdalok betanulásával ké-
szültek. Közvetlenül feketeva-
sárnap előtt a menet, melynek 
élén a kiszebáb haladt, elindult 

és Eliáš Kajan pedig zongorajátékkal 
köszöntötte a tanítókat. Szép és megható 
beszédet mondtak a diószegi iskolák volt 
tanulói Martin Dóra és Varga Lara, mely- 
ben szóltak a tanítók fontos és jelentős 
küldetéséről, amely a tudás átadásán kívül 
arról is szól, hogy képesek a gyerekekben 
felébreszteni a tudás utáni vágyat, amit 
aztán életükben tovább is tudnak vinni. 
Krommer Gábor polgármester ünnepi 
beszédében kiemelte a pedagógusi hivatás 
nemességét, a gyerekek iránti odaadást és 
szeretetet. Őszinte háláját és elismerését 
fejezte ki azért, hogy az előreláthatatlan 
helyzetek ellenére, melyekkel az elmúlt 
években meg kellett birkózniuk, kiválóan 
helyt álltak, és a jelenlegi, az oktatásügy 
számára nem éppen kedvező időszakban is 
fontos számukra, hogy életképes, művelt 
embereket neveljenek. Tisztelete jeléül 
a város polgármestere minden jelenlegi és 
volt tanítónak virágot adott át. A kultúr-
műsor Marco Rajt hegedűművész fellépé-
sével zárult. A rendezvény műsorvezetője 

iskolánktól, a város központján 
keresztül egészen a Dudvágig. 
Útközben csatlakoztak hozzá 
a Matica slovenská helyi szer-
vezetének tagjai, a szenior klub 
tagjai, a Fučík utcai óvoda óvo-
dásai és óvónői, a sétáló anyu-
kák és a járókelők. 

A városi hivatal előtt a pol-
gármester úr fogadott minket 
a hivatal vezetőjével, iskolánk 
igazgatónőjével és a városi hi-
vatal további munkatársával, 
a Dudvág hídjánál pedig már 
vártak ránk az Antonius Sze-
nior Központ kliensei. A me-

net alatt a gyerekek énekeltek, 
majd a végén tavaszi játéko-
kat játszottak, ezt követően 
meggyújtották a kiszebábot 
és bedobták a Dudvágba. 
Visszafelé már a menet élén 
a friss, zöldellő fácska haladt, 
melyet a gyerekek színes sza-
lagokkal díszítettek fel. Az 
időjárás is kedvező volt, és a 
meleg tavaszi napokat vetítette 
előre.

Végezetül szeretnénk 
köszönetet mondani minden 
ismert és ismeretlen résztvevő-
nek, aki csatlakozott hozzánk, 
így támogatva ezt a szép 
hagyományt, Anička Pokor-
nának a népviseletek kölcsön-
zését, a kilencedikes Rudinak, 
hogy vitte, meggyújtotta és a 
vízbe dobta a kiszebábot, Bu-
dai úrnak és Zuzka Červenko-
vának a gyönyörű fényképeket, 
a városi rendőrségnek a bizton-
ságos közlekedés biztosítását, 
és a gyerekeknek, a szülőknek 
és nevelőnőknek az együtt- 
működést.

Mindannyiuknak szép, szí-
nes, illatos tavaszt kívánunk.

Mima Večerková 
és Veronika Maceková

a folklórcsoport vezetői



DÉ 2023/2 7OLVASÓINK ÍRTÁK 

Újdonságok a Diószegi Szenior Klubból

Mi is aktívan részt vettünk! 

Tisztelt lakosok, tisztelt 
barátaink! A Nemzetközi 
Kolbászfesztivált, e csodá-
latos rendezvényt sikeresen 
magunk mögött tudhatjuk, és 
meggyőződésem, hogy még 
sokáig vissza-visszatér gon-
dolatainkba. Engedjék meg, 
hogy a szenior klub nevében 
köszönetet mondjak e remek 
rendezvény szervezőinek a ki-
váló szervezésért és technikai 
háttérért, a kitűnő műsorért és 
baráti hangulatért. A résztvevő 
látogatók visszajelzése remek 
volt, nagy elismeréssel szóltak 
róla. Mi, a szenior klub tagjai is 
egy kis résszel hozzájárultunk 
a színes áruválasztékhoz, még- 
pedig a hagyományos, frissen 

A klubtagok az elmúlt 
időszakot értékelték!

2023. február 16-án 
a Diószegi Szenior Klub évér- 
tékelő taggyűlésre hívta meg 
tagjait. A klub elnöke Németh 
úr a bevezetőben köszöntötte 
a nagy létszámban megjelent 
tagokat, és Michalek Szilviát, 
a városi hivatal alkalmazott- 
ját. Ezután átadta a szót Koš- 
ťányiová asszonynak, hogy 
a vezetőség megbízása alapján 

Szeniorjaink Mezőkesziben 

2023. február 14-én 
a Diószegi Szenior Klub, 
a Szlovákiai Nyugdíjasok 
Egyesületének Diószegi Szer-
vezetével közösen, a tagjai 
részére kirándulást szervezett 
Mezőkeszibe (Poľný Kesov), 
a termálfürdőbe. Ragyogó 
volt az idő, kiválóak a belső 
és külső medencék, tökéletes 
a víz, és kitűnőek a gasztronó-
miai szolgáltatások. Nagyon 
jól éreztük magunkat, jót pi-
hentünk, és visszaemlékeztünk 
azokra a találkozásokra, me-
lyekre a téli hónapok folyamán 
a Vince-erdő benti medencéi-
nél került sor. Nagyon sajnál-
juk, hogy nem tudjuk használ-
ni azokat, és más községekbe 
kell utaznunk. Még mindig 
abban reménykedünk, hogy az 
illetékesek megtalálják a mód-
ját annak, hogy az idényen 
kívül is működtetni tudják 
a medencét, aminek nagyon 
örülnénk. Köszönöm minden 
kirándulónak a jó társaságot 
és pontosságot, a Fermo cég-
nek a megegyezés alapján, 
időben beállított autóbuszt, és 
a buszvezetőnek a biztonságos 
közlekedést. 

és szeretettel sütött szalagos-
fánkjaink által. Őszinte szívvel 
szeretnék önöknek tisztelt la-
kosok, barátaim köszönetet 
mondani azért, hogy megálltak 
standunknál, és vásároltak az 
ügyes klubtársaink által kínált 
finom fánkokból. A vásárslás-
nál egész biztosan feltűnt, hogy 
a fánkok sütéséhez szükséges 
alapanyagok nagymértékű drá-
gulása ellenére sem emeltük 
meg a fánkok árát, ami támo-
gatóinknak köszönhető, akik 
támogatásukkal hozzájárultak 
az alapanyagok megvásárlásá-
hoz. Ők a következők: 

Ing. Štefan Lauko és fia - 
Black Wolf, Piroška Lauková, 
Bende Sándor, Mgr. Viliam 
Brunner, František Ruman, 
ifj. Koloman Hrdlica, Szemeth 
Zoltán és Kvetoslava családja. 

Mindannyiuknak nagy 
hálával és tisztelettel tarto-
zunk, amit a kolbászfesztivál 
kedvelőinek nevében nyil-
vánítunk ki. Továbbá sze-
retnék köszönetet mondani 
a fánkok készítésében részt 
vállaló klubtársaimnak, azért 
a teljesítményért, amit ezen 
a napon véghez vittek. Csak 
az érdekesség kedvéért, össze-
sen 4050 db. fánkot sütöttünk, 
ebből 3555 került eladásra. 
Gondolom, elismerik, hogy ez 
a szeniorok részéről egy tiszte-
letreméltó teljesítmény, ezért 
főhajtással tisztelgünk előttük, 
és jó egészséget kívánunk ne-
kik, annak reményében, hogy 
egy következő rendezvényen 
újra találkozhatunk. Nagy 
köszönet!

Ján Németh
a szenior klub elnöke

vezesse le az évzáró taggyű-
lést. Egy perc néma csenddel 
tisztelegtünk elhunyt tagjaink 
– Megó Mária, Pavol Hudák és 
Somogyi Zoltán emléke előtt. 
Egyúttal köszöntöttük új tagja-
inkat – Lakatos Károlyt, Viera 
Döményovát, Milan Stolárt, 
Anton Bekert és Lídia Beke-
rovát. A mandátumvizsgáló bi-
zottság a jelenlévők számáról 
szóló jelentése után megálla-
pítást nyert, hogy az évzáró 
taggyűlés határozatképes, és 
a programpontok jóváhagyá-
sa után már semmi sem gátolt 
minket abban, hogy az ülés 
tovább folytatódjon. A 2022-
es tevékenységi beszámolót és 
a gazdálkodásról szóló beszá-
molót a taggyűlés fenntartás 
nélkül elfogadta. A 2022-es 
évvel kapcsolatos hivatalos 
teendők után a Diószegi Sze-
nior Klub választmányának 
megválasztására került sor. 
A taggyűlés által a 2023-2026-
os időszakra a következő tagok 
lettek a választmány tagjai: 
Bende Irén, Bende Mária, Ba-
láž Péter, Gášpár Mária, Ha-
mar Mária, Mária Javorová, 
Ľubomíra Košťányiová, Ján 
Németh, Ľudmila Némethová. 
A számlák ellenőrzését továb- 
bra is František Németh végzi. 
Az új megbízatási időszak 
választmányának megvá-
lasztását követően Ján Né-
meth megköszönte az elmúlt 
időszakban végzett munkát 
a leköszönő tagoknak, köszö-
netet mondott Buday Márti-
kának azért a munkáért, amit 
választmányi tagként végzett, 
és mivel egészségi állapota 
már nem engedi, sajnos nem 
tud tovább részt venni a klub 
vezetésének munkájában. 
Köszönetünket fejeztük ki 

Szabó Antal úrnak, városunk 
volt polgármesterének, aki 
mindig támogatott és készsé-
gesen állt a Diószegi Szenior 
Klub munkájához és valósá-
gos szükségleteihez. Nagy 
köszönet jár minden becses 
támogatónknak, akik a követ-
kezők voltak: Bende Sándor, 
Ing. Štefan Lauko és fia - FY. 
Black Wolf, Mgr. Viliam Brun-
ner, ifj. Koloman Hrdlica, ifj. 
MVDr. Pavol Bartaloš, Franti-
šek Ruman, Kučerková asszony, 
ifj. Szemeth Zoltán és családja, 
Horváth Alojz és Silvia Miku-
šová. A vita és a határozati ja-
vaslatok jóhagyása, valamint 
az új választási időszakhoz 
fűzött jókívánságok után egy 
kis frissítő, majd kötetlen 
szórakozás következett. Az új 
választmány nevében minden-
kinek köszönjük a részvételt!
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tunk az Óvárosban. Este közös játékokat 
játszottunk, kvíz-estet tartottunk, táncház 
keretében megismerkedtünk a környék 
népi táncaival, ellátogattunk a Vágsellyei 
Levéltárba és a galántai Esterházy-kas-
télyba. A három napos esemény remé-
nyeink szerint csak a kezdetét jelenti 
egy hosszútávú kapcsolatnak, júniusban 
ugyanis a nemesnádudvariak látják ven-
dégül a mi tanulóinkat; és persze a barát-
ság jegyében a jövő évben is számítunk 
a pályázat sikerére, amely nélkül az ilyen 
méretű rendezvényeket nem tudnánk 
megvalósítani. 

És bármilyen hihetetlen, még mindig 
nem fogytunk ki a két hónap eseményeiből: 
részt vettünk a különböző matematika 
versenyeken, amelyek eredményét még 
nem ismerjük, de a Tompa Mihály vers- 
és prózamondó versenyen három tanulónk 
is sikeresen szerepelt: Hercog Bianka és 
Fehér Ádám ezüstsávos, Somogyi Beáta 
pedig bronzsávos besorolásban részesül-
tek. Közben a turisztikai szakkörünk is 
folytatta sporttevékenységét: a legutóbbi 
– immár a 7. – túra célpontja Berezó/Bre-
zová pod Bradlom volt. Gyerekek, fiata-
lok, idősek együtt kaptattak fel jókedvűen 
a domboldalon, hogy a már összeszokott 

közösség ismét egy új helyet megismerve, 
fáradtan, de elégedetten mondhassa el: jó 
társaságban, jót túráztunk megint. Össze-
foglalva elmondhatjuk, hogy az utóbbi két 
hónapban sem tétlenkedtünk; és biztosan 
állíthatom, hogy az erőt feszítő tanulás 
mellett a következő két hónap is tarto-
gat számunkra kellemes meglepetéseket.

Takács Katalin

az 1848/49-es forradalmi eseményekről, 
de a Csemadok helyi alapszervezete által 
tartott koszorúzási ünnepségen is aktívan 
részt vettünk. A 2023-as évben emlé-
kezünk iskolánk névadója, Petőfi Sándor 
születésének 200. évfordulójára. En-
nek kapcsán minden hónapban más-más 
eseménnyel hívjuk fel tanulóink figyel-
mét erre a jeles évfordulóra. Februárban 
a gyerekek illusztrációkat készítettek egy 
szabadon választott Petőfi-vershez, néhá-
nyan a színes ceruzák és a festék helyett 
a számítógép adta lehetőségeket válasz-
tották. A kiértékelésre az újonnan szerzett 
Petőfi arckép leleplezésekor került sor, 
amelyet a festői tehetséggel megáldott 
Pálinkás Ildikó tanítónő ajándékozott az 
iskolának. Szintén márciusban került sor 
a Nemzetközi Visegrádi Alap által támo-
gatott pályázat első részének lebonyolítá-
sára. Diószeg 20. századi történelme szo-
rosan egybefonódik a magyarországi Ne-
mesnádudvar szomorú történelmével. Ez 
okból már korábban felvettük a kapcsola-
tot a Nemesnádudvari Német Nemzetiségi 
Általános Iskola tanulóival, és most végre 
élettel telivé vált ez a kapcsolat: három 
napra vendégül láthattunk városunkban 20 
magyarországi tanulót. Köszönet azoknak 
a családoknak, akik „befogadták“ a ven-
dégeket, és így a sok-sok program meg-
valósítása mellett új barátságok születtek 
a gyerekek és felnőttek között. A három 
nap alatt közösen emlékeztünk a temető-
ben álló emlékfalnál, megkoszorúztuk 
a Petőfi emléktáblát, egész napos kirándu-
lást tettünk Pozsonyba, ahol a városnéző 
kisvonattal megtekintettük a város neve-
zetességeit, meglátogattuk a Pozsonyi vár-
ban lévő kiállításokat, és egy nagyot sétál-

Mi tֲörtént a Petőfi Sándor Alapiskolában

Február első felében még javában 
tombolt a farsangi hangulat az iskolánk- 
ban.  Nem csoda hát, hogy a tanulás mel-
lett nagy szerepet kapott a vidámság és 
a szórakozás is. A farsangi bálon a kicsik 
jelmezekbe bújva ropták a táncot – együtt 
ugrabugrált a kalóz és a rendőr, Hófehér-
ke és a boszorkány, a seriff és a varázsló, 
de még a pattogatott kukoricának álcá-
zott kisfiú is tálcán kínálta önmagát a sok 
torkosság és üdítőital között.  A nagyok 
között is volt kalóz, boszorkány, ördög, 
bohóc és ápoló – ők ügyességi feladatok 
sikeres megoldásával válthatták ki az ár-
verésre bocsátott ajándékokat. A Csepe-
redő program keretében, a Ringató csoport 
szervezésében iskolánkban köszönthettük 
a Bendő zenekart, akik fergeteges tánchá-
zat kerekítettek minden gyerek számára, 
amelynek során a tánc és a népi játékok 
kapták a főszerepet. És még mindig tánc... 
Kilencedikeseink számára hamarosan vé-
get érnek az alapiskolás diákévek, s a szo-
kásos júniusi búcsúkirándulást és balla-
gást követi az ünnepélyes bankett. S hogy 
minden búcsúzó diák magabiztosan áll-
jon a táncparkett közepén, a nyolcadiko-
sokkal együtt márciustól egy két hóna-
pos társastánctanfolyamon vesznek részt. 
A bécsi és angol keringőt a salsa követte, 
majd sorban érkezik a többi táncfajta is. 
A gyerekek májusban adnak számot újon-
nan szerzett tánctudásukról, amikor is az 
ún. „Koszorúcska“ keretében a szülőknek, 
nagyszülőknek is bemutatják, mivel lettek 
gazdagabbak. Márciusban a Csemadok 
helyi alapszervezetének csapata mellett 
iskolánk „Kis betyárjai“ is részt vettek 
a hagyományos kolbászfesztiválon, ame-
lyen a dicséretes 7. helyen végeztek, il-

letve 2. helyen a gyermekkategórián belül. 
Két alkalommal tartottunk nyitott napot 
az iskola leendő diákjai számára, ame-
lyen próbáltunk képet adni iskolánkról és 
a benne folyó tevékenységekről. 

A sok vidámság mellett természetesen 
a komoly programok is helyet kaptak. Fel-
ső tagozatos diákjaink Örkény István, Tó-
ték című kisregényének színházi változa-
tát nézhették meg a Komáromi Jókai Szín-
ház társulatának előadásában. Majd isko-
lai ünnepség keretében emlékeztünk meg 
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Március 6-án elfogadta meghívásun-
kat Braňo Jobus író. Az író-olvasó találko-
zóra mindannyian becsületesen felkészül-
tünk és nagyon örültünk neki. Érdekesen 
és humorral beszélt munkájáról, az írásról, 
arról, hogyan keletkeznek a könyvek, az 
élményeiről, és szép és modern dalokat 
adott elő. Braňo Jobus becsületesen vá-
laszolt az összes kíváncsi kérdésre, és 
a találkozó végén végtelen dedikálás és 
fényképezkedés volt. Köszönjük a szerző-
nek a számtalan könyvet és a szép mesé-
ket. 

Március 22-én legkisebb tanulóink 
a lévai Atlantis szórakoztató-tudományos 
központba látogattak, ahol élményekkel és 
szórakozással teli délutánban volt részük. 

Március 24-én megünnepeltük a víz 
világnapját. Ebből az alkalomból a geo- 
gráfiai szakkör tagjai Bolech tanító úr 
vezetése alatt az 5.A tanulói részére egy 
előadást készítettek a Detektív földrajz – 
az árvizek okozói és az árvízvédelmi intéz-
kedések témában. Minden résztvevő szá-
mára ez a rendhagyó tanóra nagyon tanul-
ságos és érdekes volt. Ezen kívül az ötödik 
évfolyam tanulói kipróbálhatták a kutatási 
módszereket, és az iskola területén talál-
ható tó vizének tisztaságát figyelték meg. 

A karácsonyi fellépés és vásár során 
összegyűlt adományoknak köszönhetően 
új ülőzsákokat és szőnyegeket vásárol-
tunk, amelyeket az iskolai könyvtár mel-
lett helyeztünk el. Ily módon szeretnénk 
köszönetet mondani mindazoknak, akik 
támogattak minket, és nekik köszönhetően 
ismét szebbé tehettük iskolánk helyisé-
geit, ezáltal tudtunk a gyerekeknek helyet 
biztosítani a pihenésre és olvasásra. 

Ismét bekapcsolódtunk a különböző 
versenyekbe és tantárgyi olimpiászokba, 
és nagy öröm számunkra, hogy tanulóink 
sikeresek voltak. A biológiai olimpi-
ászok kerületi fordulóin résztvevő sikeres 
kép- viselőinknek sorát idén a 8.B osztá-
lyos Matúško Kopas egészítette ki, aki a 
nagyszerű 3. helyen végzett. 

2023. március 22-én került sor a fia-

talabb tanulók járási floorbal versenyére, 
ahol a fiúk a szép 3. helyet szerezték meg.  

A bibliai olimpiász esperességi fordu-
lójában példásan képviselték iskolánkat 
nyolcadikosaink - E. Kajan, B. Kuchár 
és M. Kopas – a gyönyörű 1. helyet sze-
rezték meg. 

Sabinka Križanová nemcsak kiváló 
tanuló és tornász, de szavaló is. Ezt bizo-
nyította be az „És az Ige Istennél volt“ ke-
resztény próza és versmondó seregszemle  
kerületi fordulóján is, ahol versmondás 
kategóriában 2. lett. 

Nagy öröm, hogy a kémiai olimpiász 
járási fordulójának megrendezéséhez újra 
használhatjuk a felújított természettudo-
mányi tantermet. A Galántai járás külön-
böző iskoláiból érkező bátor kémikusok 
mérték itt össze tudásukat. A versenyzők 
közt volt kilencedikes tanulónk T. Kollári-
ková, aki sikeres megoldó lett. 

Március közepén tartottuk meg a köz-
kedvelt „Čaro slova“ elnevezésű versmon-
dó versenyt. Az egyes kategóriák győzte-
sei a járási fordulóba jutottak tovább, ahol 
nagyközönség előtt próbálhatták ki vers-
mondói tudásukat, és értékes tanácsokat 
kaptak a szakzsűritől.

Ezúton szeretnénk köszönetet monda-
ni a pedagógusoknak a tanulók felkészíté-
séért és támogatásukért, de versenyzőink-
nek is, hogy sikeresen képviselik iskolán-
kat, és öregbítik annak jó hírét. 

Az iskola vezetősége

5ISKOLÁINK

A Kuffner Károly Alapiskola életéből

Észbe sem kaptunk, és a 2022/2023-
as tanév második félévébe huppantunk át. 
És ez a félév igazán vidáman kezdődött. 
Az alsó tagozatos tanulók a hagyományos 
karneválon szórakoztak. Ebből az alka-
lomból különböző álarcot öltöttek, így 
a tornaterem különféle mesealakokkal, 
szuperhősökkel és állatkákkal telt meg. 
Nem hiányzott a jókedv, öröm, nevetés és 
tánc. A felső tagozatos tanulók szép ruhát 
öltöttek, és a Valentin-napi bálba indultak, 
melyet három év kihagyás után sikerült 
újra megszerveznünk. Az est a tánc, az 
ének és jókedv jegyében zajlott. Nem 
hiányzott a frissítő, fotósarok, tombola 
és a különböző versenyek. Köszönjük az 
összes tanítónak és tanulónak, akik részt 
vettek a rendezvény szervezésében, M. 
Kopasnak és J. Krommer úrnak a zenét. 
L. Vyhnalíknak a fényképezést, a szülői 
tanácsnak az anyagi támogatást, és min-
dazoknak, akik tárgyi ajándékot adtak 
a tombolába, amivel minden résztvevőt 
megörvendeztettek. Reméljük, hogy 
a jövő évben ismét találkozhatunk és szó-
rakozhatunk ezen a sikeres rendezvényen. 

Az 5. és 6. évfolyam tanulói a Pozso-
nyi Nemzeti Színházba látogattak el, ahol 
a Nebojsa c. előadást tekintették meg. Ľu-
bomír Feldek, a gyermekirodalom mes-
tere egy kiváló drámai körhintát alkotott, 
melyben több, ismert történet fonódott 
egy vicces és dinamikus mesévé. Talál-
kozhattunk a császárral és annak új ruhá-
jával, Borsószem-hercegkisasszonnyal, az 
alattomos és ravasz varázslónővel-mosto-
hával, Maruškával, a tizenkét hónappal, 
a rút kiskacsával, és természetesen, Ne-
bojsával. A tanulók mély művészi él-
ményel tértek haza, és már most örömmel 
várják az újabb előadást.

Iskolánkban intenzíven foglalkozunk 
az iskolán kívüli tevékenységgel és szak-
körökkel. A Výletník/Kiránduló szak-
kör keretén belül a nyolcadikos tanulók 
meglátogatták Pozsonyban a 13. sz. Szo-
bát, azaz az Escape Room pánikszobát. 
Csapatépítő játékról van szó, melynek 
alapja a szabadulás, amihez egy adott 
időn belül a létező legtöbb talány megfej-
tése kell, hogy a zárt ajtók kinyíljanak, 
és a játékosok megmeneküljenek. Erőnk 
felmérése után ellátogattunk a bevásár-
lóközpontba, és jót szórakoztunk az Aste-
rix és Obelix: A középső birodalom című 
filmen. 

A Malý Výletník/Kis kirándulószak- 
kör tagjai vonattal Nagyszombatba utaz-
tak. Először a Jumpcityben szórakoztak, 
ugráltak, kipróbálták a virtuális valósá-
got, később megpihentek és sokat ne-
vettek a moziban a Múmia című filmen. 
Fáradtan, de boldogan és kellemes érzé-
sekkel érkeztek haza. 
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szükség szerint bővíteni, ill. 
változtatni lehet. A vita kere-
tén belül felszólalt Ing. Iván-
ková, a SzKKSz járási elnöke, 
aki elismerően szólt tevékeny-
ségünkről, sok sikert kívánt 
munkatervünk teljesítéséhez, és 
további jó együttműködést kí-
vánt a pusztafödémesi alapszer-
vezettel. A határozati javaslat 
elfogadása után egy kis frissítő 

mellett kötetlen beszélgetés, 
majd a befejezés következett. 
Köszönöm mindenkinek, aki 
hozzájárult az évzáró taggyűlés 
megszervezéséhez, valamit a 
résztvevő tagoknak, és mindan-
nyiunknak jó egészséget, a ker-
tekben kevés kártevőt és gazdag 
termést kívánok.

Ján Németh
A SzKSz diószeg HSz elnöke                    

4 OLVASÓINK ÍRTÁK 

Új célokat tűztünk ki!

A diószegi Szlovákiai Nyugdíjasok Egyesülete évet értékelt

2023. február 24-én a régi 
kultúrház üléstermében évzáró 
taggyűlésen találkoztak a Szlo-
vák Kiskertészek Szövetsége 
(SzKKSz) Diószegi Helyi Szer-
vezetének tagjai, hogy értékel-
jék az elmúlt 2022-es évet. A ta-
gok és Ing. Ivánková a SzKKSz 
járási elnökének köszöntését, 
illetve a programpontok jóvá-
hagyását követően egy perces 
néma csenddel tisztelegtünk 
a 2022-ben elhunyt tagjaink – 
Ladislav Tóth és Pavol Hudák 
emléke előtt. Az ülés az egyes 
beszámolók általi elszámolás-
sal folytatódott. A tagság állo-
mányáról szóló jelentés alapján 
elmondhatjuk, hogy jelenleg 
66 tagunk van. A tevékenységi 

beszámolóból, melyet Ján Né-
meth a helyi szervezet elnöke 
terjesztett elő, megállapítható, 
hogy minden tervezett tevékeny-
ség el lett végezve. A 2022-es 
gazdálkodásról szóló beszá-
molóval kapcsolatban, melyet 
pénztárosunk Hamar Mária 
terjesztett elő, és Košťányiová 
asszony olvasott fel, nem volt 
semmi kifogás vagy ellenvetés, 
mivel a bevételek és a kiadások 
összhangban voltak a munka-
tervvel és a 2022-es költség- 
vetéssel, amit szervezetünk 
ellenőre, Vladimír Kutner, 
aláírásával igazolt. A 2023-as 
munkatervet és költségvetést a 
tagok jóváhagyták azzal, hogy 
a munkaterv élő anyag, melyet 

A Szlovákiai Nyugdíjasok 
Egyesülete Diószegi Alapszer-
vezete 2022. február 7-én 
megtartott évzáró taggyűlésén 
a 2022-ben végzett tevékenysé-
gét értékelte. A Covid 19 idején 
bevezetett korlátozások után 
a 2023-as évi tevékenységét 
a mezőkeszi/Poľný Kesov ter-
málfürdő látogatásával kezdte 
meg, amit a szenior klubbal 
közösen szervezett. 2022-ben 
az  alapszervezet tevékenysé-
ge a kulturális, társadalmi és 
sporteseményekre terjedt ki. Az 
elmúlt időszakban szeniorjaink 
Felsőszeliben, a termálfürdő-
ben pihentek. A medvehagyma 

gyűjtését a Kaskády víztározó 
partján tett sétával tették még 
kellemesebbé. Ősszel csipke-
bogyó gyűjtésével készültek 
a télre. Az énekek szépségét 
az énekkarok Vágán megtar-
tott járási seregszemléjén él-
vezhették. Az alapszervezet 
tagjai a szeniorok állami támo-
gatásával megvalósuló üdülé-
sen vettek részt Ólublón/Stará 
Ľubovňa, ahonnan Lengyelor-
szágba, illetve a környékre tet-
tek kirándulást. Tutajjal a Pie-
ninek természeti szépségében 
gyönyörködhettek. Az állami 
támogatásnak köszönhetően 
a trencsénteplici gyógyfürdő-

ben pihenhettek. Az egész-
séges életmód keretén belül 
a kerékpáros, illetve gyalogos 
túrák váltak a tagok kedvenc 
időtöltésévé. A vásári külön-
legességeket a szeniorok a 
nagyszombati vásárban kóstol-
hatták meg. A karácsonyt meg-
előző időszakot a budapesti 
karácsonyi vásáron tett látoga-
tással tették még kellemesebbé. 
Terézia Felsőová, a Szlovákiai 
Nyugdíjasok Egyesülete Ga-
lántai Járási Szervezetének 
választmányi tagja beszédében 
tájékoztatott a szeniorok szlo-
vákiai helyzetéről, és a szo-
ciális ellátás lehetőségeiről, 

ill. a szociális ellátásról szóló 
törvény adta lehetőségekről. 
Az elkövetkező időszak továb- 
bra is a szeniorok elsősorban 
kulturális, sport és üdülési te-
vékenységének fejlesztésére 
irányul. Az évzáró taggyű-
lés végén a tagság jóváhagy-
ta a 2023-as munkatervet és 
költségvetést. Az élet tavaszát 
a gyermekek, nyarát a felnőttek 
jelentik. Mi, szeniorok pedig, 
a ledolgozott fél évszázad, sőt 
még több év után, optimizmus-
sal haladunk az élet őszén át. 

Terézia Pethőová, 
a Szlovákiai Nyugdíjasok 

Egyesülete HA elnöke

Tovább szeretnénk növelni az újrahasznosítás mértékét

  Hulladékfajta   Osztályozott  
     mennyiség
     (tonnában)
--------------------------------------------
  Papír + kartonpapír       145,49
-------------------------------------------- 
  Üveg         117,30
-------------------------------------------- 
  Műanyag         34,70
-------------------------------------------- 
  Ruházat                         25,11
-------------------------------------------- 
  Fém            0,56
-------------------------------------------- 
  Elektro-hulladék         23,48
-------------------------------------------- 
  Étolajok és zsírok            0,90
-------------------------------------------- 
  BLKH *           39,46
-------------------------------------------- 
  BLH **      1215,16
-------------------------------------------- 
  Fa (bútor)       178,56

városunkban 65,41% volt. 
Úgy, mit az előző évben, 2022-
ben is sikerült növelni az új-
rahasznosítás százalékát, ami 
elérte a 66,24 %-t. Ismételten 
szeretnénk köszönetet monda-
ni a polgároknak, háztartások-
nak, társaságoknak, akik példá-
san osztályozzák a hulladékot. 
Nemcsak alkalmazottainkat 
segítik, de hozzájárulnak ahhoz, 
hogy városunk „élhetőbb” le-
gyen. 

A városüzemeltetési vállalat/
technikai szolgáltató 2022-ben 
1 049,48 t háztartási hulladékot 
gyűjtött be. Összehasonlítva az 
ezt megelőző évvel, az érték nem 

egész 100 t-val volt kevesebb, 
mint 2021-ben (1 148,33 t) volt.

Az újrahasznosítás növelé-
séhez a konyhai hulladék csalá-
di házakból való begyűjtésével 
is hozzátudunk járulni, ezért 
a becsületesebb osztályozásra 
szólítjuk fel önöket, hogy közös 
erővel tovább tudjuk növelni ezt 
a mennyiséget. 

Végezetül a táblázatban át-
tekintést kaphatnak a 2022-ben 
osztályozott hulladékfajták men-
nyiségéről.

Viliam Brunner, 
a városüzemeltetési 
vállalat igazgatója *   - Biológiailag lebomló konyhai hulladék

** - Biológiailag lebomló hulladék

Gyűjtőudvar

Hétfő        7.00 - 18.00

Kedd        7.00 - 15.00

Szerda       7.00 - 15.00

Csütörtök  7.00 - 18.00

Péntek       7.00 - 15.00

Szombat    7.00 - 12.00

A diószegi gyűjtőudvar 
2023. április 3-tól érvényes 
nyitvatartási ideje 
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Add le a használtat és újat kapsz!

Egy csepp begyűjtött olajjal 
megóvjuk a vizet és a földet, 
ahol élünk.

Tudták, hogy már egy csepp 
olaj is több ezer liter vizet ké-
pes elszennyezni? Igen, ez így 
van! Ezért csak rajtunk múlik, 
hol köt ki a mi használt olajunk. 
A Diószegi Városüzemeltetési 
Vállalat - technikai szolgáltató 

gyűjtőudvarában eddig is lead-
hattuk a használt sütő-/étolajat 
ill. zsiradékot, de akinek nem 
elég a leadott hulladék okozta 
elégedettség, ezentúl jutalmat 
is kínálunk, cserébe a használ-
tért tiszta étolajat és ecetet 
adunk. További lehetőség 
a használt olaj ill. zsiradék le-
adása a mobil gyűjtőpontokon, 

melyek évente két alkalommal 
a meghatározott időpontban és 
három helyszínen állnak majd 
rendelkezésre városunkban. Ily 
módon gondolunk azokra a la-
kosokra, akik nem járnak ren-
deszeresen a gyűjtőudvarra. 

A fenn említett módszert 
már több szlovákiai város 
és falu is alkalmazza, ennek 

köszönhetően jelentősen mege-
melkedett a literszám az ilyen 
jellegű hulladék begyűjtése 
esetében. Remélem, városunk 
sem lesz kivétel, és a környe-
zettudatos gondolkodás és 
a jutalmazás kombinációja 
meghozzák gyümölcsüket. 

Lengyelfalusy Imre, 
képviselő

A konyhai hulladék gyűjtésére szolgáló 
kosárba tartoznak:
• az ételkészítésből fennmaradt növényi és 

állati eredetű tömör és szilárd maradékok
• a nem felhasznált ételek és élelmiszerek 

maradékai, ide tartoznak a romlott, ill. le-
járt élelmiszerek – csomagolás nélkül

• teafilterek és kávézacc
• lejárt szavatosságú élelmiszerek, beleért-
   ve a húst és kis csontokat (pl. baromfi, hal)
• kenyér, péksütemény, tészta, rizs, hüve-

lyesek, gabona stb.
• befőtt üveg, pléh, ill. más csomagolás nél-

kül – a folyékony rész nélkül
• gyümölcs és zöldség, beleértve a héjat is 

– romlott is
• tojás és tojáshéj
• használt papírzsebkendő
• komposztálható zacskók (OK com-
   post, OK home compost megjelöléssel) és  
   a papírzacskók

A konyhai hulladék gyűjtésére szolgáló 
kosárba nem tartoznak:
• az étolajok és zsírok
• az élelmiszerek csomagolása
• az ételes dobozok, csomagolások
• a komposztálásra nem alkalmas zacskók 

(nem certifikált)
• kávékapszulák, cigarettacsikkek
• kerti hulladék és egyéb háztartási hulla-

dék
• a konyhai hulladék folyékony összetevői 

(pl. levesek, főzelékek, tej)
• nagy csontok (pl. borda, velős csont)
• nem élelmiszer jellegű termékek, pelen-

kák, porszívó tartalma és hasonlók

A komposztálható zacskók nem tárol-
hatók nyirkos és meleg helyen, közvetlen 
napon, és extrém körülmények között. Elér-
téktelenedhetnek vagy felbomlanak. 

Mi legyen az étolajjal és zsírokkal?
3 lehetőséget kínálunk fel:
1. A konyhai olaj leadható (úgy, mint ed-

dig) a diószegi gyűjtőudvarban. Azon-
ban a csererendszer elvét vezetjük be. 1l 
használt étolajért 1l ecetet kap, 6l használt 
étolajért 1l új, tiszta étolaj jár. 

2. A használt sütő/étolaj mobil gyűjtése - 
2023.06.29 és 2024.01.08 (a városi piac-
téren 17 00 - 1715, a J. Dalloš lakótelepi 
Coop Jednota előtt 17 20 - 1735, a Richter 
utcai Coop Jednota előtt 17 40 - 1755).

3. A konyhai használt olaj elszállítása kony- 
hai hulladékkal. Az étolajok és zsírok 
gyűjtésére a narancsszínű 3 l műanyag 
vödör szolgál majd. Az elszállítás napján, 
a vödör kirakása után, a teli vödröt elszál-
lítják, és tiszta, üres vödörre cserélik.

Viliam Brunner, 
a városüzemeltetési vállalat igazgatója



DÉ 2023/22 VÁROSI TÁJÉKOZTATÓ

Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2023. február 15-én megtartott 4. üléséről 

A háztartási biológiai hulladék elszállítása a családi házakból 
2023. június 1-jétől 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:
• az ülés napirendi pontjait;
• a 90/2015-ös sz., a gyerekek alapiskolai 

beíratásának helyéről és idejéről szóló 
önkormányzati rendelet (ÖR) 7/2023 sz. 
Kiegészítését;

• a 39/2004-es sz., az Összevont Iskola, Is-
kola u. 1807 és a Petőfi Sándor Alapisko-
la és Óvoda iskolai körzetét meghatározó 
ÖR 2/2023 sz. Kiegészítését;

• a 81/2013-as sz., a város hatáskörében 
kialakított iskolák és iskolai létesítmé-
nyek működési költségeinek és a bérekre 
szánt összegének meghatározásáról szóló 
ÖR 11/2023 sz. Kiegészítését; 

• a 2023-as költségvetési tervezet 1. mó-
dosítását a bevételi és kiadási oldalon 
498 054 € emeléssel;

• az Inovatech TI helyiségeinek bérletéről 
szóló szerződések meghosszabítását ma-
gába foglaló módosításokat;

• két szobás bérlakás kiutalását Tibor K. 
után Attila József T.-nek;

• a 2022.9.21-én kelt 400/MZ-2022 sz. ha-
tározat szövegének változtatását;

• a területrendezési terv változtatására bea-
dott kérelmeket:
Ing. Szabó Antal – a XVI sz. ipari zóna 
bővítését 1,82 ha területtel; 
Oros Vince és Oros Renáta – a 357/21, 

A 2021-es év folyamán sikeresen elin-
dítottuk a konyhai biológiai hulladék gyűj-
tését a lakóházakban. A konyhai hulladék 
gyűjtésébe több mint 800 háztartás kap-
csolódott be, amivel jelentősen hozzájárul-
tak a háztartási hulladék mennyiségének 
csökkentéséhez. Hogy a város tovább tudjon 
ezen az úton haladni, 2023.06.1-től a kony- 

hai hulladék gyűjtését a családi házak-
ra is kiterjesztjük. 

Minden háztartás – családi ház a gyűjtés 
beindítása előtt egy ún. induló csomagot kap.
Induló csomag:
10 l komposztáló kosár,
3 l műanyag vödör az olajra,
50 db komposztálható zacskó,

tájékoztató szórólap.
Az induló csomagokat a Diószegi Vá-

rosüzemeltetési Vállalat alkalmazottai kéz- 
besítik ki. A konyhai hulladék elszállításá-
nak napját már megtalálják a 2023. második 
félévére érvényes hulladék-elszállítási nap-
tárban.

344 a 345 sz. parcellák átminősítését 
„Lakás – családi házak alatti területre”.

• a területrendezési terv  megváltoztatását 
– a nemzeti műemlékek jegyzékének ak-
tualizálását;

• az 1964/100 sz. E regiszterű parcella he-
lyi közút kategóriába való besorolását;

• a város területrendezési tervének 5/2023 
sz. kiegészítését azzal, hogy a kidolgozás 
költségeit a kérelmezők térítik meg;

• a Termálne kúpalisko Vincov les s.r.o./
Vince-erdei Termálfürdő Kft. alapító 
okiratának teljes szövegét;

• a „Diószeg Város 2023-2030-as időszak-
ra szóló gazdasági és szociális-fejlesz-
tési-programja“ stratégiai dokumentum 
aktualizálására irányuló jelentést.

A városi képviselő-testület nem hagyta 
jóvá:
• a 103/2019 sz. ÖR 5/2023 sz. Kiegészíté-

sét, amely a város fenntartói hatáskörébe 
tartozó iskolák és oktatási intézmények 
költségeinek részleges térítéséről szól;

• a Dušan Harušťák által felkínált telkek 
megvásárlását;

• a területrendezési terv változtatására bea-
dott kérelmeket:
Róbert Kuki – a 2663/2 sz. Temető utcai 
parcella építési helyének megváltoztatá-

sát 30 m-ről 40 m-re; 
J&J Property Invest – a területrendezési 
terv módosítását az „Újhelyi dűlő“ rész-
ben egy töltőállomást, autómosót és 
gyorsbüfét magába foglaló zóna kiépíté-
se céljából; 
Eduard Buchlík – a területrendezési terv 
módosítását bérlakások építése céljából;
Dušan Harušťák – a 2146/1,2,3 és 
a 2147/1 a Pionír utcán található parcel-
lák beépítési helyének megváltoztatását 
80 m távolságra az utcai járdáitól.

A városi képviselő-testület tudomásul vette:
• a városi képviselő-testület határozatainak 

teljesítéséről szóló jelentést;
• a városi képviselő-testület határozatainak 

teljesítéséről szóló összesített jelentést; 
• a főellenőr 2022-es évi tevékenységéről 

szóló évi jelentést;
• a város adósságállományának ellenőrzé-

séről szóló jelentést 2022. december 31. 
keltezéssel;

• a panaszok és petíciók intézésének el-
lenőrzéséről szóló jelentést;

• a kötelező fapótlás teljesítésére irányuló 
ellenőrzésről szóló jelentést. 

Az ülés jegyzőkönyve teljes terjedel-
mében elolvasható a www.sladkovicovo.sk 
honlapon.

mindkét városban sok-sok évtizeden át elismert 
és sikeresen működő cukorgyárat építettek, a két 
város közös pályázata a Kuffner család késői 
utókorra hagyott örökségét hivatott ápolni. 

Ami a lakosságot illeti, a város idén esedékes 
építkezésein kívül más, külső befektetők építke-
zéseinek előnyeit is élvezheti majd, ennek egyik 
példája a már épülő új üzletközpont, melynek áta-
dására a tervek szerint majd az őszi hónapokban 
kerül sor. Az építkezés folyik már az új,  Marína 
lakópark megvalósításán is, ahol új lakások épül-
nek majd, elsősorban a fiatal családok számára.

Városunk vezetése minden olyan pályázati 
felhívásban igyekszik részt venni, amelyekből 
Diószeg előnyt tud kovácsolni. A város terüle-
tén a háború kirobbanása óta több, mint 100 
ukrán menekült elszállásolása biztosított, és ez 
a jelentős szám is hozzájárult ahhoz, hogy a me-
nekültek támogatásáért városunk 328 000 euró 
rendkívüli állami támogatást kapott. Ezzel a pénz- 
forrással a város eredeti költségvetése nem szá-

molt, de jól jön majd a további városfejlesztési 
elképzelések megvalósításánál.

A 2023-as évet jellemzi az is, hogy befejező-
dik az Európai Unió aktuális 7 éves tervezési 
időszaka. Ez az oka annak is, hogy az építkezé-
sek megvalósítására szűkül az időkeret, hiszen 
a tervezett építkezéseket az év végéig be kell fe-
jezni. A következő évtől aztán egy újabb 7 éves 
időszak kezdődik, újabb pályázati felhívásokkal 
és újabb kihívásokkal, így a város vezetése már 
most készül azokra a célkitűzésekre, amelyeket 
a következő években megvalósíthatnánk. Már 
előkészületben vannak a megújuló energiaforrá-
sok újrahasznosításával kapcsolatos pályázata-
ink, mint például az alapiskola és a főiskola fel-
szerelése 2 x 189 darab napelemmel, melyekkel 
az intézmények villanyáramot gyárthatnak majd 
a saját működésükhöz, és ezzel jelentős pénzfor-
rásokat takaríthatnak majd meg. Már készülünk 
a régi kultúrház és a sportpályán található FK 
SLAVOJ épületének teljes felújítására is, ezeket 

a beruházásokat az újonnan meghirdetett orszá-
gos felújítási terv segítségével szeretnénk meg-
valósítani. Mivel az utóbbi évek eseményeinek  
következményeként jelentősen drágult a város 
hulladékgazdálkodása is, már benyújtottunk egy 
pályázatot, melynek célja a városunk területén 
begyűjtött hulladék újrahasznosítási arányának 
növelése. Amennyiben ez a pályázat sikeres lesz, 
a város újabb 387 000 euró támogatáshoz juthat, 
és ebből majd a gyűjtőudvar részeként egy új 
hulladékszeparáló csarnok épülhet egy új, nagy 
teljesítményű préselő géppel, a telep pedig új 
traktorral és további berendezésekkel bővülhet.

Az idő sürget, a folyamatban lévő városfej-
lesztési elképzelések megvalósítása több szálon 
fut, s mindez arra kötelez minket, hogy mindent 
megtegyünk környezetünk szebbé tételéért, hogy 
Diószeg város életében a 2023-as év ismét a sike-
res beruházások éve legyen.

Lancz Ištván, hivatalvezető
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MEGHÍVÓKA 2023-as év ismét a nagyobb beruházások éve lesz

2023. 4. 28., 17.00 órakor az Inovatech 
előtt
Májusfaállítás
Fellépnek: a diószegi iskolások és 
óvodások, a Diócska citerazenekar, és a 
Renova zenekar.
2023. 5. 1., 10.00 órakor a diószegi 
repülőtéren
Szezonnyitó repülőnap
2023. 5. 5., 18.00 órakor az Inovatechben
Pinocchio és az ő színházi álma
Belépti díj: 12,- €, jegyelővétel az 
Inovatech recepcióján és a Maxiticketen 
keresztül.
2023. 5. 8., 9.00 órakor az FK Slavoj 
Sládkovičovo labdarúgópályáján 
Labdarúgótorna a polgármesteri 
kupáért
2023. 5. 9., 10.00 órakor a régi 
kultúrháznál 
Ünnepi koszorúzás
2023. 5. 21., 19.00 órakor az 
Inovatechben
Egy csók és más semmi – zenés 
vígjáték
Belépti díj: 16,- €, jegyelővétel az 
Inovatech recepcióján.
2023. 6. 2., 16.00 órától 20.00 óráig az FK 
Slavoj Sládkovičovo labdarúgópályája 
mellett
Attrakciók a gyerekek részére
Felfújható nerf aréna, ugrálóvár, 
kosárlabda, büfé.

2023. 6. 10., 13.00 órától 17.00 óráig 
a Kuffner K. AI területén
Mentőegységek a gyerekeknek
Mentőegységek bemutatkozása, 
versenyek a gyerekeknek, ugrálóvár, 
íjlövészet, arcfestés, buborék diszkó 
party, frissítő...

Az utóbbi évek megmutatták, hogy a jelen-
legi kort jellemző magas életszínvonal, és a kör-
nyezetünkben mindenütt jelen levő legfejlettebb 
technológiák ellenére a törékeny békét és létezé-
sünket egy pillanat alatt veszélybe sodorhatják 
olyan tényezők, mint a pár éve átélt járvány és 
a szomszédságunkban már több mint egy éve 
tomboló háború, amely a civil lakosság életére 
is rányomja bélyegét. Ezeknek az események-
nek a kellemetlen következményeit mindannyian 
érzékeljük, hiszen családjaink életére és a város 
önkormányzatának munkájára egyaránt hatással 
vannak. Ahogyan családjaink életébe is csak a jót, 
a békés gyarapodást és a boldog életet kívánjuk, 
ugyanúgy a város vezetése is azon fáradozik, hogy 
lakosaink életéhez olyan környezetet biztosítson, 
ahol a lakosok jogos igényei úgy teljesülhetnek, 
hogy mindig jó érzéssel töltse el őket a tudat, 
hogy ebben a városban élnek. Sajnos a járvány, 
de főleg a háború következményeként az eddig 
hosszú távon jól működő gazdasági kapcsolatok 
egy része megszakadt, és ennek következménye-
ként az építőiparban, az ingatlanpiacon, de akár 
a mindennap szükséges élelmiszereknél is hirelen 
árrobbanással kell szembesülnünk, hogy az elsza-
badult energiaárakról ne is beszéljünk, hiszen ez 
a kellemetlen tény sok család, intézmény, vagy 
vállalkozás jövőjét is veszélyezteti.

Úgy, ahogy minden család gazdálkodására, 
a város költségvetésére is érvényes, hogy meg 
kell küzdenie ezekkel a nehézségekkel. A város 
gazdálkodásának javítására az egyik legkézen-
fekvőbb eszköz az Európai Unió és az ország 
minisztériumai által biztosított pályázati támoga-
tások rendszere. Minden sikeres pályázat segíthe-
ti a város fejlesztését, ha az az építkezésekhez, 
vagy a város közösségi rendezvényeihez pénz-
forrásokat biztosít, és így nem csak a polgárok 
által befizetett adóból kell megoldani ezek finan-
szírozását. Bonyolult korban élünk, és így néha 
előfordul az is, hogy a város képviselő testülete át 
kell, hogy értékelje egy-egy, már jóváhagyott és 
támogatott fejlesztési elképzelés megvalósítását, 
mert az építőiparban tapasztalható jelenlegi árak 
az eredetileg jóváhagyott elképzelésnél sokkal 
drágábbá tették a tervezet megvalósítását. Ez tör-
tént a felfújható sportcsarnok és a szociális laká-
sok tervezett építkezéseinél is.

A nehéz körülmények ellenére feltételez- 
hetjük, hogy a 2023-as év sikeres lesz a város fej-
lesztési elképzeléseit figyelembe véve. A járvány 
következtében a benyújtott pályázatok kiértéke-
lése az egyes minisztériumokon lelassult, és ez 
sok pályázat megvalósítását veszélybe sodorta, 
hiszen az összes támogatott pályázatnak a meg-
valósítása be kell, hogy fejeződjön a 2023-as év 
végéig. Jelenleg már befejező fázisánál tart a Ján 
Dalloš lakótelep köztereinek fejlesztése, hiszen 
itt már megépültek az új járdák, elhelyezésre 
kerültek az új köztéri bútorok (asztalok, padok 
és ülőkék, illetve szabadidős torna és egyéb já-
ték-elemek), és a zöld övezet kialakítására is gon-
doltunk, hogy a lakók a szabadidős tevékenységet 
szép környezetben élvezhessék. Ennek a beru-
házásnak a teljes összege 397 000 euró. 

Elkezdődtek a munkálatok az új óvoda épít-
kezésén is, ahol a közös üzemeltetésű szlovák 
iskola épülete mellett 998 000 euró értékben mo-
dern  oktatási intézmény épül majd fel, melyben 
60 óvodás nevelésére lesz lehetőség.

Indulás előtt áll az integrált egészségügyi el-
látást biztosító központ építkezése is. Erre az épít-
kezésre a város 787 000 euró dotációt kapott, és 
az építkezés mellett gondolni kell a már meglévő 
épületrész tetőszerkezetének javítására is, amit 
a város saját költségvetéséből oldunk majd meg.

Az előző években többször előfordult, hogy 
a városi park felújítására ugyan voltak betervezve 
pénzügyi források, de ezeket az év folyamán min-
dig át kellett csoportosítani, és fontosabb priori-
tásokra kellett felhasználni. Ha minden a tervek 
szerint halad, akkor az év végéig megújul majd 
a park is, hiszen új járdák, szakszerűen gondozott 
és metszett fák, bokrok, új öntözőberendezés, új 
közvilágítás, megújult köntösben kialakított dísz 
tó, új padok és egyéb köztéri bútorzat, valamint 
új színpad teszik majd lehetővé, hogy egyes kul-
turális és közösségi rendezvények ebben a felú-
jított természetes környezetben valósulhassanak 
meg. A park teljes felújítását 2 sikeres pályázat-
ból tudjuk megoldani. A munkálatok egyik részét 
201 000 euró értékben a vízelvezetéssel kapcso-
latos pályázatból valósítjuk meg, a másik része 
abból a 456 000 eurós támogatásból épül majd 
meg, amit Břeclav és Diószeg városok nemzet-
közi pályázata kapott. A Kuffner család tagjai 


